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Sammanträdesdatum 

2020-10-06 
 

 

 

Kommunstyrelsen   

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

KS § 127 Dnr 2020/97 

Ändring av gatunamn för adresser på del av 
Hjortakroksvägen 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar att gatunamnet för Älgen 1, 6-33 ändras från 
Hjortakroksvägen till Älgstigen. 

__________ 

Ärendet i korthet 
Älgen samfällighetsförening önskar byta gatunamn till sina fastigheter från 
Hjortakroksvägen till Älgstigen 

Bakgrund 
Fastighetsägarna upplever at det finns svårigheter att hitta till deras adresser längs 
Hjortakroksvägen och har därför skickat in ett förslag om att ända vägnamnet till 
Älgstigen. 

Beslutsunderlag 
NK § 1/2020. 

KSAU § 146/2020. 

__________ 
Exp. 
Gis samordnare 
NK
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1(1) 
Sammanträdesdatum 

2020-10-06 
 

 

 

Kommunstyrelsen   

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

KS § 128 Dnr 2020/97 

Namnbyte - Vikens gränd 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar att man behåller namnet Vikens gränd på den västra sidan 
och fastställer att namnet på den östra sidan ändras till Solens gränd. 

__________ 

Ärendet i korthet 
Namnkommittén föreslår att man behåller namnet Vikens gränd på den västra sidan 
och fastställer att namnet på den östra sidan ändras till Solens gränd. 

Bakgrund 
Vid Vikens gränd når man inte alla bostäder från ett håll. Det har skett några 
incidenter när större lastbilar fastnat på vägen i tron om att det är en genomfart från 
den östra till västra sidan. 

Beslutsunderlag 
NK § 3/2020. 

KSAU § 147/2020. 

__________ 
Exp. 
Gis samordnare 

NK
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Kommunstyrelsen   

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

KS § 129 Dnr 2020/97 

Nytt vägnamn i Sandviken mellan Flöjtvägen och 
Trumpetvägen 

BESLUT 
Kommunstyrelsen fastställer att vägen får namnet Fagottvägen. 

__________ 

Ärendet i korthet 
Namnkommittén föreslår att kommunstyrelsen fastställer att vägen får namnet 
Fagottvägen. 

Bakgrund 
Temat för vägnamn i området är instrument och musik. 

Beslutsunderlag 
NK § 4/2020. 

KSAU § 148/2020. 

__________ 
Exp. 
Gis samordnare 

NK 
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Kommunstyrelsen   

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

KS § 130 Dnr 2020/97 

Nytt vägnamn i Sillnäsbyn 

BESLUT 
Kommunstyrelsen fastställer att vägen får namnet Vaktelvägen. 

__________ 

Ärendet i korthet 
Namnkommittén föreslår att kommunstyrelsen fastställer att vägen får namnet 
Vaktelvägen. 

Bakgrund 
Temat på omkringliggande vägar är skogsfåglar. 

Beslutsunderlag 
NK § 5/2020. 

KSAU § 149/2020. 

__________ 
Exp. 
Gis samordnare 

NK 
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Kommunstyrelsen   

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

KS § 131 Dnr 2020/97 

Ytterligare vägnamn i Sillnäsbyn 

BESLUT 
Kommunstyrelsen fastställer att vägen får namnet Rapphönevägen. 

__________ 

Ärendet i korthet 
Namnkommittén föreslår att kommunstyrelsen fastställer att vägen får namnet 
Rapphönevägen. 

Bakgrund 
Temat på omkringliggande vägar är skogsfåglar. 

Beslutsunderlag 
NK § 6/2020. 

KSAU § 150/2020. 

__________ 
Exp. 
Gis samordnare 

NK 
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Kommunstyrelsen   

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

KS § 132 Dnr 2020/263 

Utredning angående utökat samarbete med andra aktörer 
inom arbetsmarknadsverksamheten 

BESLUT 
Kommunstyrelsen ger kommunchefen i uppdrag att fortsätta utrednings- och 
utvecklingsarbetet enligt de föreslagna riktlinjerna. 

__________ 

Ärendet i korthet 
Förslaget utgör en grund för att ge kommunchefen mandat och uppdrag att gå vidare 
med utveckling av en ny modell på arbetsmarknadsområdet i Sölvesborg som syftar 
till ett ökat samarbete med andra aktörer inom arbetsmarknadsverksamheten. I denna 
modell kommer att beröras det gemensamma arbetet mellan kommunens 
arbetsmarknadsenhet AME, externa företag, sociala företag och stiftelser samt 
Arbetsförmedlingen. Syftet är att med de samlade, offentliga medel som finns till 
förfogande förbättra situationen för vissa grupper av individer som idag står för långt 
från den reguljära arbetsmarknaden. 

Bakgrund 
Sölvesborgs kommunfullmäktige har under hösten 2019 antagit ett målprogram 
benämnt Så ska Sölvesborg styras 2019-22. Punkt nr 77 i detta program lyder: 

Arbetsmarknadsenheten ska tillsammans med kommunchefen följa och analysera för 
kommunen relevanta effekter av sådana nationella beslut som är kopplade till 
Arbetsförmedlingen. I uppdraget ska också ingå att göra en genomlysning av 
Arbetsmarknadsenheten och se över möjligheten att istället låta verksamheten 
bedrivas i företagsform som ett socialt företag. 

Detta beslut om genomlysning med mera samt likalydande beslut i samband med 
budgetbehandlingen utgör den formella grund som kommunstyrelsen har för 
behandling av detta ärende. 

Beslutsunderlag 
Kommunchef Lars Ericssons tjänsteskrivelse 2020-09-20. 

Bilaga: 
Uveckling av en modell för ökad effektivitet inom arbetsmarknadsområdet och 
förbättrad hjälp till arbetslösa att komma i arbete eller studier, utredare Tomas 
Petersson. 

KSAU § 151/2020. 

__________ 
Exp. 
Kommunchefen 
Arbetsmarknadsenheten 
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

Ekonomikontoret 
IFO 
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Kommunstyrelsen 

  

 
Handläggare 

Lars Ericsson, 0456-81 61 91 
lars.ericsson@solvesborg.se 

Mottagare 

  

 
Utveckling av en modell för ökad effektivitet inom 
arbetsmarknadsområdet och förbättrad hjälp till arbetslösa att komma 
i arbete eller studier. 
 
Bakgrund till förslaget 
Sölvesborgs kommunfullmäktige har under hösten 2019 antagit ett 
målprogram benämnt Så ska Sölvesborg styras 2019-22. Punkt nr 77 i 
detta program lyder: 
Arbetsmarknadsenheten ska tillsammans med kommunchefen följa och 
analysera för kommunen relevanta effekter av sådana nationella beslut 
som är kopplade till Arbetsförmedlingen. I uppdraget ska också ingå att 
göra en genomlysning av Arbetsmarknadsenheten och se över 
möjligheten att istället låta verksamheten bedrivas i företagsform som 
ett socialt företag. 
Detta beslut om genomlysning med mera samt likalydande beslut i 
samband med budgetbehandlingen utgör den formella grund som 
kommunstyrelsen har för behandling av detta ärende. Därutöver kan 
sägas följande: 
Svensk arbetsmarknad – och i minst samma utsträckning i Blekinge och 
Sölvesborg – är stadd i en förändring där nya grepp krävs. Dels lever vi i 
ett modernt informationssamhälle och med en serviceinriktad ekonomi 
och industri som till stora delar förutsätter hög eller åtminstone 
specialiserad utbildning. Men Blekinge är också – med de fördelar och 
utmaningar detta för med sig – del av det lite äldre Sverige med en 
arbetsmarknad och en industri som bygger på livsmedel, naturtillgångar 
och därmed sammanhängande behov av arbetskraft. 
Strukturförändringar som länge påverkat hela den svenska och 
europeiska ekonomin ställer också hela tiden nya krav på företagen i 
Sölvesborg. Långsiktigt måste dels den produktion och förädling värnas, 
som är kopplad till havet, fiskeindustrin, de gröna näringarna och 
liknande branscher. Parallellt med detta behöver en än mera effektiv 
och kreativ besöksnäringsbransch byggas upp och blomstra, för att 
kunna erbjuda människor från hela världen att ta del av den blekingska 
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2020-09-30 

Diarienummer 
Dnr 

Sida 
2(23) 

och Sölvesborgska livskvaliteten. Dessa långsiktiga strukturförändringar 
behöver understödjas med den hjälp som samhället i form av 
kommuner, Region Blekinge, staten, EU och andra organisationer kan 
ge. Sölvesborg måste för sin del driva detta, peka ut behoven för 
förändring och hitta finansieringskällorna. 
Som en extra och långt ifrån obetydlig faktor kommer härtill den 
migrationssituation som påverkat Europa och Sverige under i stort sett 
hela 2000-talet. Även om migrationsströmmarna till följd av en ändrad 
och nu något mera restriktiv politik har begränsats, finns det inom vår 
kommun och därmed vårt arbetsmarknadsområde många nyanlända. De 
nyanlända som kommer att stanna – och som själva saknar möjlighet att 
försörja sig eller att agera på arbetsmarknaden - måste kunna utbildas 
och matchas fram till rimliga arbeten och uppgifter i samhället. Denna 
utveckling är oerhört viktig inte bara av ekonomiska skäl, det vill säga 
undvikande av alltför stora belopp i försörjningsstöd. Det är också av 
avgörande betydelse för att samhället ska kunna hålla ihop och för 
undvikande av att alltför stora och destruktiva sociala klyftor skapas. 
Liksom även klyftor mellan kulturer, klyftor som därmed motverkar 
sammanhållningen i samhället. 
De grupper där många individer har särskilda behov av stöd för att få en 
hållbar ställning på arbetsmarknaden och i samhället är:  

 Nyanlända 
 Ungdomar 
 Funktionshindrade 

Hela den utveckling som här skisserats, har dessutom skett före 
Coronavirusets fäste i vårt samhälle. När Coronakrisen börjar övergå i 
mera normala tillstånd är alltså utmaningarna för samhället därmed 
ytterligare större. 
För att inte minst för individer i de ovan nämnda grupperna – men 
också andra – uppnå ett ännu bättre resultat av de skattemedel som 
kommun och stat sätter in på detta område, behöver vi få mer ut för 
skattebetalarnas pengar. Det är denna situation som utgör bakgrund till 
den citerade programpunkten ovan. 
 
Hur kan Sölvesborg använda de befintliga resurserna på ett ännu bättre 
sätt? 
Mot den situation och bakgrund som ovan skisserats, kan konstateras att 
samhällets samlade resurser för att förbättra arbetsmarknadens 
funktioner behöver förbättras. Dessutom behöver också situationen och 
insatserna till många av de berörda individerna förbättras. 
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Sölvesborgs kommuns politiska ledning menar att bland annat följande 
aspekter bör karakterisera samhällets hållning, inställning och hjälp till 
personer som befinner sig långvarigt utanför arbetsmarknaden: 
 

 Individualiserade insatser 

Alla de individer som för tillfället är arbetslösa, är just också individer. 
De har olika bakgrund, utbildning, kompetens, drömmar och drivkrafter. 
Men också olika problem och hinder. Om de ska kunna hjälpas till 
hållbara livssituationer inom arbete, utbildning eller bådadera, kommer 
de att behöva individualiserade bemötanden, hjälpinsatser, utbildning, 
matchning med mera. Det är inte så att detta inte förekommer idag men 
graden av personlig och individuell hjälp och rådgivning lär behöva 
öka. 
Alla har vi varit elever i något sammanhang. Och alla minns vi hur 
viktigt det var och är att i många problematiska situationer få en så 
individualiserad hjälp som möjligt. 
 

 Använda resurserna för insatser i civilsamhället 

När det gäller de många personer som långsiktigt behöver matchas in till 
uppgifter i samhället – och inte minst där samhället under överskådlig 
tid kommer att stå för kostnaden – är det viktigt att få output för 
resurserna. Det är viktigt att Sölvesborgs både företag, föreningar och 
medborgare känner att de skattemedel som går till stöd till personer 
också kan ge igen insatser som annars inte hade blivit gjorda. 
Det förändrade förslag till organisation inom detta område som 
kommunledningen vill utreda och genomföra, bör därför syfta till att så 
många som möjligt av de personer som får sin försörjning via olika 
former av bidrag också ges möjlighet arbeta hel eller del av tid i och för 
föreningar och sociala och andra företag. Detta för att dels samhället ska 
kunna ges tillbaka viktiga insatser och till lika stor del för att individerna 
ska känna att deras insatser har betydelse för Sölvesborg och för 
Sölvesborgarna. 
 
Sölvesborgs näringsliv och föreningsliv väl rustat för att matcha de 
individer som står till arbetsmarknadens förfogande 
 
Sölvesborg har mycket goda möjligheter att göra bra verksamhet och få 
bra resultat ut av dessa individer och deras insatser. 
Sölvesborg har: 

 Ett decentraliserat näringsliv som i många fall och med rätt 
kontakt från kommun och arbetsförmedling kan hjälpa till att 
matcha individer till hållbara arbeten. 
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 Relativt begränsade offentliga kostnader och en kommunal 

ekonomi under kontroll. Ovan nämnd besvärlig utveckling till 
trots. 
 

 Flera framgångsrika externa aktörer inom 
arbetsmarknadsområdet. Dessa aktörer är på hugget och förklarar 
sig i diskussioner med kommunledningen vara beredda att ta 
tydliga positioner i en ny modell. 
 

 En lokal del av Arbetsförmedlingen med vilken kommunen har 
utmärkt samarbete. 
 

 Tydlig politisk majoritet bakom förslaget att utveckla detta 
område med vilja också att diskutera frågan över blockgränsen. I 
akt och mening för att åstadkomma en modell som ska kunna 
prägla en framgångsrik arbetsmarknadspolitik i Sölvesborg under 
många år framöver. 

 
Beskrivning av läget i Sölvesborg 
 
Verksamhetsbeskrivningar 
Arbetsmarknadsenhetens primära uppdrag är att stödja personer som 
idag saknar arbete/egen försörjning att etablera sig på arbetsmarknaden. 
Insatserna vänder sig till personer som behöver särskilt stöd och 
anpassning för att kunna fungera på arbetsmarknaden och som befunnit 
sig i ett långvarigt utanförskap som ofta är relaterat till ohälsa, social 
utsatthet, svag etablering i samhället eller liknande riskfaktorer.  
Som ett led i det individanpassade arbetssättet finns det på 
arbetsmarknadsenheten arbetsuppgifter som deltagarna utför och som, 
förutom att ge deltagaren meningsfull arbete även genererar ett 
mervärde för övriga kommunala verksamheter utan att konkurrera med 
det privata näringslivet.  
 
Arbetsuppgifterna i sig är avgörande för att personalen på AME ska 
kunna bedöma arbetsförmåga hos individen, identifiera och föreslå 
eventuella kompletteringar av utbildning samt föreslå anpassningar av 
arbetsmiljö för att stimulera individens stegförflyttningar närmare praktik 
och arbete. Att arbetsuppgifterna är meningsfulla för individen bidrar till 
att denne blir motiverad samt kan träna och utveckla sina förmågor för 
att göra nödvändiga individuella stegförflyttningar. 
 

15



Sölvesborgs kommun 
Datum 
2020-09-30 

Diarienummer 
Dnr 

Sida 
5(23) 

Huvudsakligen är de insatser som görs på AME tidsbegränsade för 
individen men det finns ett fåtal särskilt anpassade arbetsplatser för 
medarbetare som innehar tillsvidareanställning inom verksamheterna. 
 
På AME finns följande verksamheter:  
 
Fordonshantering 
Verksamhetsledaren för bilvården är tillika fordonssamordnare som 
ansvarar för upphandling och samordning av kommunens leasingbilar 
sedan 2020-05-01 på AME. Tjänsten är kommunövergripande.  
 
Bilvården hanterar kommunens leasingbilar samt vissa av kommunens 
ägda bilar. Av kommunens ca 160 bilar sköter AME 130. Största delen 
av fordonen leasas av omsorgen.  
Regelbunden fordonsvård innebär en bättre arbetsmiljö och säkerhet för 
personal som är beroende av bil i tjänsten.  
Varje bil bokas in på återkommande tvätt och bilvård var 5:e vecka. 
Bokningssystemet som verksamhetsledare sköter innebär ett 
arbetsbesparande moment för enhet och enhetschef.  
Bilarna är hämtade, lämnade och städade på under två timmar vilket 
innebär att enheterna slipper vara utan bilen under längre tid. 
Skador på bilarna dokumenteras med foto och skickas till enhetschef så 
skador kan åtgärdas fortlöpande genom reglering via fordonets 
försäkring. Detta innebär mindre kostnader i samband med återlämning 
av leasingbilar vid kontraktsslut.   
Bilvården är också behjälplig när det uppstår akuta lägen med bilarna.  
I bilvården ingår: 

 Hämtning och lämning av bil. 
 Utvändig tvätt.  
 Dammsugning och invändig tvätt. 
 Rengöring av rutor. 
 Borttagning av asfaltfläckar. 
 Koll av däckmönster. 
 Påfyllning av spolarvätska. 
 Koll av oljenivå. 
 Översyn och dokumentation av skador som lämnas till båda 

enhet och chef. 
 Om anmälan sker i förväg så byter vi glödlampor och torkarblad. 

I tillägg till den dagliga bilvården så är man även behjälplig med: 
 Städ och tvätt innan återlämning av leasingbil. 
 Återlämning av leasingbilar vars kontrakt gått ut. 
 Mottagning, klargörning och leverans av nya bilar. 
 Montering av elektronisk körjournal. 
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 Ger information/utbildning till användare kring handhavandet av 
bilar och teknik. 

 Körning av bilar till service eller lagning av skador. 
 Bokning av tider för lagning och service. Bokning av lånebil vid 

behov. 
 Behjälplig med akuta ärenden som punkteringar, motorstopp 

mm. 
 Behjälplig med bokning och besiktning av bilar.  
 Däckbyten och däckhotell för alla omsorgens bilar samt en del av 

andra enheters bilar  
 Kalibrering av däcktrycksmätare vid däckbyte.  
 Enheterna behöver inte boka tid för byten utan bokningslistan är 

samma som bilvårdslistan.   

 

 
Naturvårdslaget  
Arbetet som utförs av Naturvårdslaget är en väsentlig del av den 
övergripande skötseln av både naturområden och det offentliga rummet 
samt strukturen i många av kommunens aktiviteter  
 
Skötsel och en stor del av de röjningsarbeten som ligger under 
Naturvårdslagets ansvar består av allmänna områden. Ett sådant allmänt 
område som sköts genom Naturvårdslaget kontinuerligt under hela 
säsongen är de sex kommunala stränderna: 

 Tredenborg  
 Hällevik  
 Norje havsbad  
 Sandviken 
 V. Torsö 
 Hörviken/Krokås 

 
Vid skötseln av stränderna ingår gräsklippning och röjning med 
grästrimmer, skräplockning, lättare reparationer vid behov av dylika 
saker. Vid Tredenborg och Hällevik placeras även de två allmänna 
bryggorna ut i början av säsongen och tas in när säsongen är över. Dessa 
tvättas och oljas in under årets första månader. 
 
Varje vecka genom hela året plockas sopor och ved lämnas vid fyra 
allmänna grillplatser i kommunen.  En enklare skötsel av grillplatserna 
görs vid behov, vilket oftast innefattar reparation av bänkar, vindskydd, 
grillgaller mm. Områdena med grillplatser är:  

 Kaninholmen (vid Sölvesborgsviken) 
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 Grundsjön (Ryssberget) 
 Valje halvö 
 Grisabacken (Ryssbergets fot) 

 
Man utför även röjningar och diverse lagningar av cykelväg-Listerlandet 
samt röjning av vass vid Siesjö och ett visst underhåll av dess spänger. 
Arbetsmarknadsenheten är varje år med på skräpplockardagen där vi är 
behjälpliga att frakta skräp, som plockas av kommunens skolor, till 
avstjälpningsplatsen. 
Naturvårdslagets tjänster används även för att tömma större volymer 
trädgårdsavfall från kommunens förskolor. Med tillgång till traktor och 
släp är uppgifter som innebär tunga lyft passande för delar av denna 
verksamhet, som t.ex. vid byte av värmepump på Hörviks förskola. 
Naturvårdslagets arbetsområde innefattar även att vara behjälpliga vid 
olika evenemang som anordnas av kommunen. Detta arbete innehåller 
allt från att strukturera, organisera, leverera, bygga, riva från det största till 
det minsta evenemang. De stora återkommande evenemangen i 
Sölvesborg är: 

 Killebom 
 Julmarknad (anno 1840) 
 Trädgårdsdagen 

 
Förutom dessa större arrangemang ingår det en stor mängd halvstora och 
mindre evenemang under alla årets månader. Arbetsmarknadsenheten 
har ett nära samarbete med ”Fritid och Kultur” på många av deras 
arrangemang.  
I Slottslängorna har Naturvårdslaget ansvar för utplacering av inventarier 
vid olika arrangemang. Dessa inventarier består av bord, stolar, bänkar, 
dans/golvmattor, scener, mm. Varje arrangemang är ett skräddasytt 
koncept som upprättas av förhyraren och Naturvårdslaget, som därefter 
byggs och demonteras. 
AME ansvarar även för ett antal lager med rekvisita från återkommande 
evenemang vilket består allt från medeltida bord med tillbehör till olika 
tyger och dansmattor. Denna rekvisita är även användbar vid andra 
evenemang.  
AME har även ansvar för kommunens möbellager med leverans och 
hämtning av möbler inom alla kommunens enheter. Man kan få tillgång 
till begagnade möbler kostnadsfritt, som vi levererar för en mindre avgift. 
Möbler som man inte längre vill ha, fraktas bort och förvaras på 
möbellagret. Trasiga möbler slängs om det inte går att använda dem till 
andra projekt inom t.ex. snickeriet (se snickeri och smedja). 
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Snickeri och smedja 
Snickeri och smedja är behjälpliga med olika uppdrag till många av 
kommunens andra enheter exempelvis parkavdelningen, skolor, 
förskolor, äldreboenden, kommunledningsförvaltningen, 
fastighetskontoret, samhällsbyggnadsförvaltningen och föreningar. 
Det arbete och den service som utförs innebär en minskad 
arbetsbelastning för kommunens andra enheter. En annan del av arbetet 
är design och formgivning av beställningar då det många gånger saknas 
befintliga ritningar, vilket innebär att det behövs kunskap och kreativitet 
för att uppdragen ska bli bra. Beställningarna gynnar trivsel, utveckling 
och det allmänna intrycket av Sölvesborg (t.ex. bänkar, lekredskap, 
kallförråd och grillar). De uppdrag och åtagande som utförs är 
förhållandevis billiga då det oftast inte debiteras mer än arbetsmaterial 
och utöver detta ett påslag på 40 procent för att täcka kostnader för 
exempelvis maskiner och verktyg. Exempel på uppdrag är: 
 

 Tillverkning av diverse lekredskap till kommunens samtliga 
förskolor. T.ex. bilar, lekstugor, båtar, tåg, mm. 

 Tillverkning av grillplatser (tillbehör, galler, mm). 
 Utför mindre byggnationer (kallförråd till Sternska villan). 
 Formgivna bänkar till kommunens offentliga parker (fyra årstiders 

park). 
 Drömskolgården (Hälleviks skola). 
 Formgivit och tillverkat möblemang till Skofabrikens park. 
 Diverse underhållsarbete genom uppdrag från olika enheter 

(bänkar, utemöblemang, soffor, bord, grindar etc.)  
 Killebomfestivalen med exempelvis scenbyggnad, mjölktält, 

säkerhetsbelysning, dansmattor, dragning av viss ström, 
avstängning och skyltning av trafik. 

 Service med utlämning, mottagande, kontroll, torkning och 
packning av tält. 

 Tågkupéer till äldreboenden (kommande) 
 Hjälp till föreningar (Svetsning bommar bryggor Nogersunds 

hamnförening) 
 Mobilhotell (Bokelundsskolan) 
 Service elcyklar 

 
Tvätten 
På AME finns ett mindre tvätteri dit främst hemtjänsten lämnar 
kundernas kläder för att dessa ska tvättas, strykas och vid behov 
manglas. Tjänsten innebär att personalen i hemtjänsten inte behöver 
boka och själva tvätta i kundernas gemensamma tvättstugor. Varje kunds 
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tvätt behandlas separat och hämtas/ lämnas av hemtjänstpersonal vid 
bestämda tidpunkter.  
Tvätten ansvarar även för Parkenhetens arbetskläder, AME’s arbetskläder 
samt tvätt kopplat till evenemang inom kommunen, så som t ex 
Killebom.  
 
Lokalvård 
Lokalvård av AME’s och Parkenhetens lokaler på Fotografen. Omfattar 
ofta även arbetsuppgifter som ekonomibiträde till köket. 
 
Kök 
Kafeteria med servering av frukost, lunch och eftermiddagskaffe till Park 
och AME. Matlagning och bakning ingår.  
 
Övriga kommunala ansvarsområden för AME 

Hantering av anställningsstöd och subventionerade anställningar 

Första året en person är anställd med någon typ av subvention ansvarar 
AME för denne gällande kostnader samt förhandlingar med 
Arbetsförmedlingen enligt särskild rutin.  
 
Ferieanställningar 
AME ansvarar för att samordna ferieanställningar för ungdomar utifrån 
Kommunfullmäktiges ramar och inriktningar. 

Kommunala aktivitetsansvaret 
Kommunen har ett lagstadgat ansvar att kontakta och erbjuda aktivitet 
för alla ungdomar upp till 20 år som inte fullföljt gymnasiet.  
 
 

Övriga verksamheter och pågående projekt 

Navigatorcentrum 
Coachande verksamhet för de ungdomar som behöver ha lite extra 
stöttning med tankar kring vilka mål de har och hur de ska uppnå dessa. 
Blandning mellan coachande samtal, gruppaktiviteter och praktik. 
Arbetar utifrån modellen 7-TJUGO.  
 

BUS – Blekinge unga satsar 
190901 – 220630 

ESF-projekt riktat till ungdomar 16 – 24 år som genomförs i samarbete 
med alla kommunerna i Blekinge. Påbyggnad av tidigare ESF-projekt 
”Mind the gap” i syfte att fortsätta stärkande insatser samt att hitta 
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anpassade arbetstränings- och praktikplatser i det privata näringslivet.  
 
ROSS – Ronneby, Olofström och Sölvesborg satsar 
200901 - 230228 
ESF-projekt riktat till personer 25 – 64 år som genomförs i samarbete 
med alla kommunerna i Blekinge. Påbyggnad av tidigare ESF-projekt 
Mind the gap och andra insatser i syfte att hitta anpassade 
arbetstränings- och praktikplatser i det privata näringslivet 

Skapa Med 
Projekt från FINSAM 180101-201231 
En satsning inriktat för de som upplever psykisk ohälsa, utanförskap, haft 
försörjningsstöd under en längre tid eller är inom 
funktionshinderomsorgen. Fokus på coachande samtal med mycket 
individuell planering och gruppträffar några gånger per vecka för att lära 
sig om sig själva, hälsa, arbetsmarknad och mycket annat. Detta på ett 
medskapande sätt, där alla ska få komma till tals och hjälpa varandra 
framåt. Arbetar utifrån modellen 7-TJUGO. 
Här är även Omsorgen, Ifo, Arbetsförmedlingen, Landstinget och 
Försäkringskassan involverade i team som på ett effektivt sätt ska kunna 
lyfta deltagare som ett sätt att hjälpa varandra hitta bästa individuella 
lösningen.  

START Sölvesborg 
Projekt inom integration 180501-201231 
Tillsammans med integrationsavdelningen har vi utökad den verksamhet 
som finns idag där grupper samlas under halvdagar för att lära sig 
svenska, hur det svenska samhället fungerar, datorkunskap, vardagliga 
samtal osv. Detta kopplas nu ihop med en kreativ del som ska göra att 
deltagare får möjlighet att testa på olika kreativa arbeten samtidigt som 
de lär sig språket. 

 
Förberedande insats för praktik och arbete 
Projekt inom integration 180501 -201231 
Målgruppen för insatsen är i första hand nyanlända personer men 
insatsen är även öppen för andra målgrupper.  Den förberedande 
insatsen bygger på en medskapande pedagogik för deltagarna vilket 
formar aktiviteter utifrån där den enskilde befinner sig och vilka behov 
som uttalas utifrån ett arbetsmarknadsperspektiv. Dessa aktiviteter avser 
vara av motiverande art för att deltagaren ska kunna se vägen mot ett 
arbete. 
Under tiden i verksamheten görs individuella planer med 
verksamhetsledaren. Ett av stegen vidare efter FIPA kan till exempel vara 
praktik inom de andra verksamheterna på Arbetsmarknadsenheten för 
att sedan kunna fortsätta ut till andra enheter inom kommunen eller 
näringslivet.  
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Kompetensintegration Blekinge  
Projekt inom integration 190101 - 201231 
Förbättra arbetskraftsförsörjningen på Blekinges arbetsmarknad genom 
att bättre tillvara ta kompetens och innovationskraft hos nyanlända 
Projektet består av två delar; 
Kartläggning/inventering. Kunskap och översikt över insatser i Blekinge 
och dess effekter. Insamlad data ska dokumenteras i databas/digital 
plattform. Fokus på aktiviteter riktade mot arbete/studier. 
Integrationscoacher. Utveckla metoder för att stödja utrikesföddas väg 
mot arbete/studier/företagande. Individanpassad coachning. Löpande 
erfarenhetsutbyte. 
 
Nulägesbild deltagare 2020- 01-01 – 2020 – 07- 01 

AME 
Antal aktiva deltagare 124   
48 % kvinnor 52 % män 
60 % med stödnivå 3 (högsta) 
15 st har arbete med subvention 
 
Antal nyinskrivna under perioden 54st,  
66 % med stödnivå 3 
41 st. är kvar i verksamheten 
 = 24 % av nyinskrivna första halvåret 
2020 har gått vidare 
 

 

Antal avslut 47 st 
Medelvärde för inskrivningsperiod 48 veckor för kvinnor, 42 veckor för 
män 
Avslutsorsak 
Arbete med subvention 2 st 
Arbete utan subvention 7 st 
Avbrutit- annan känd anledning 2 st 
Avbrutit – egen begäran 2 st 
Avbrutit- vidare annan aktör 1 st 
Kartläggning avslutad 1 st 
Mål ej uppfyllt – åter beställare 4 st 
Mål uppfyllt – åter beställare 23 st 
Sjukskrivning 2 st 
Studier AF 2 st 
Ålderspensionär 1 st 
FINSAM, projekt Skapa Med 
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Antal deltagare 27 st 
 
Grupp: 13 st 
Män: 6 st 
Kvinnor: 7 st 
Avslut grupp: 1 st 
 
Individuellt: 14 st 
Män: 4 st 
Kvinnor: 10 st 
Avslut individuellt: 8 st 
 
Kommunala Aktivitetsansvaret – KAA 
Antal inrapporterade ungdomar 62 st 
 
Antal med minst en (1) kontakt 48 st = 77,4% 
Antal med minst en(1) åtgärd 9 st = 14,5 % 
 
Kommunala intäkter till följd av att AME sökt och beviljats 
projektmedel som kräver medfinansiering. Exklusive Finsam. 
 

Kommunal nettoram 2020 
Arbetsmarknadsenheten 

7 378 100 kr 

 
 
Projektnamn  Period Projektmedel 

in 
 Finansiär  

Mind the gap 
 

2018-05-
01–2020-
04-30 

2 901 883 kr  Europeiska 
socialfonden 

BUS – Blekinge unga 
satsar 

2019-09-
01 – 
2022- 06-
30 

1 880 254 kr  Europeiska 
socialfonden 

ROSS – Ronneby, 
Olofström och 
Sölvesborg satsar 

2020-09-
01 –  
2023 – 
02- 28 

1 794 130 kr  Europeiska 
socialfonden 

Kompetensintegration 
Blekinge 

2019-01-
01 – 
2020-12-
31 

617 542 kr  Tillväxtverket  

 Total 
period:  
5 år 

Total summa 
under 
perioden:  
7 193 809 kr 

  

23



Sölvesborgs kommun 
Datum 
2020-09-30 

Diarienummer 
Dnr 

Sida 
13(23) 

 
 
 

Ekonomiska aspekter 

Jämförelse med närområdet 

Det är av intresse att jämföra Sölvesborgs kostnader för 
arbetsmarknadsverksamheten med grannkommunerna. I tabellen nedan 
görs detta för vardera åren 2017- 2019. Tabeller visar intäkter, 
bruttokostnader samt nettokostnader för resp kommun åren 2017-2019. 
Värden för 2020 finns tyvärr ej ännu publicerade. Beloppen avser 
kronor per invånare och är alltså jämförbara mellan kommunerna 
(storleksskillnaderna elimineras). Källan är den årliga officiella statistiken 
från SCB publicerad i Kolada.se. 

Intäkter utgörs av statsbidrag, lönebidrag, ersättning för utförda tjänster o 
dyl. Bruttokostnaden utgörs av personalkostnader, lokalkostnader, 
fordon, material o dyl. Mellanskillnaden mellan bruttokostnaden och 
intäkterna blir nettokostnaden, dvs vad verksamheten kostat 
skattebetalarna respektive år. 

 

Faktor Sölvesborg Olofström Karlshamn Bromölla 

 2017 2018 2019 2017 2018 2019 2017 2018 2019 2017 2018 2019 

Intäkter 711 1339 990 1540 1793 1374 947 1181 1316 722 1377 1383 

Bruttokostnad 1390 1861 1371 2154 2586 2213 1562 1645 1802 1166 1815 1833 

Nettokostnad 639 522 381 633 793 839 615 464 486 444 439 450 

 

Tabellen visar att Sölvesborg har en nettokostnad för arbetsmarknadsverksamheten som 
inte skiljer sig från grannkommunernas i någon nämnvärd omfattning. Är det en 
avvikelse så är det snarare så att nettokostnaden för Sölvesborg tenderar att utvecklas i 
riktning mot en lägre nivå än grannkommunerna.  

Intressant är också att titta på bruttokostnaden (per invånare) där Sölvesborg stabilt har 
lägre sådana än grannkommunerna. Snittet för bruttokostnaderna för Sölvesborg under 
de tre åren är 1 540 kr/invånare jämfört med Bromöllas 1605 kr/invånare och 
Karlshamns 2317 kr/invånare. Ett annat sätt att utrycka skillnaden är att hade 
Sölvesborgs arbetsmarknadsverksamhet haft samma bruttokostnad (per invånare) som 
Olofströms så hade den kostat 40, 5 Mkr/år istället för nuvarande bruttokostnaden om 
27 Mkr/år. Med Bromöllas bruttokostnadsnivå i snitt under de tre åren så hade 
Sölvesborgs verksamhet kostat 28 Mkr/år, inte så stor skillnad. 
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Baserat på siffrorna ovan kan sägas att Sölvesborgs arbetsmarknadsverksamhet har en 
nettokostnadsnivå som inte märkbart skiljer sig från grannkommunernas. Däremot är 
bruttokostnaden, räknat per invånare, noterbart lägre. 

 
 
Beskrivning av olika – externa med flera - aktörer på arbetsmarknaden i 
Sölvesborg och dess närhet 
 
ARBETSFÖRMEDLINGEN I BLEKINGE 
 
Arbetsförmedlingens roll 
 
Kopplat till individernas behov: 

 Individernas behov ska vara styrande. 
 

 Behovsgrupper 
 

o Klargöra arbetsförmåga 
o Utbilda sig 
o Konkreta matchningsinsatser 

 
 Exempel på åtgärder i en grupp som behöver 

sysselsättningsinsatser. Och som finns inom AME eller Samhall: 
o Vissa bör gå emot LSS och övriga 

socialförvaltningsområdet 
o Andra kan hjälpas in. 
o Utbildningsbehov 
o Språk 

Förbättringspotentialen inom området handlar bland annat om hur 
individerna här kan slussas rätt. 
Karlskrona kommun har lyckats väl med en arbetslinje och där de slog 
samman AME med delar av sociala området. 
Karlskrona, Trelleborg, Olofström och Växjö har alla bra erfarenheter 
inom detta område. 
 
AF:s roll övergripande: 

 Matchning 
o Funktion på arbetsmarknaden 
o Sökande – företag 
o 8 av 10 står utanför möjlighet att matchas 

 
 Nyanlända 

o Tillkom 2010 
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o Bosättning tillsammans med kommunerna 

 
 Rusta/matcha – bygga på för att kunna bli matchningsbar, ofta 

fristående aktörer 
 

o Jobbcoachning 
o Utbildningssamordning 
o Rehabiliterande insatser 

 
Vad görs redan i detta sammanhang? 
o Introduktion till arbete – klargöra/förbereda 
o Yrkes- och/eller/resp studiemotiverande insatser 
o Stöd och matchning – LOV-insats 

 
Vad kommer ytterligare? (Januariöverenskommelsen) 
o Kundval rusta/matcha – LOV 

 Myndighetsansvaret på AF 

 
 Sektionsansvaret för funktionshinderpolitiken 

 
o Specialister, psykologer, terapeuter 

 
I budgethänseende: 

 Förvaltningsstöd – kostnader för all personal 
 Ersättning till deltagare/aktivitetsstöd, praktik m m (administreras 

av FK) 
 AMU och anställningsstöd 
 Lönebidrag till anställda (sorts ersättning för produktionsbortfall) 

o Längre tid – ”trygghetsanställning” 
o Personligt biträde 
o Anordnarbidrag (till arbetsgivaren) – avser bl a praktik 
o Support/employment – upplärning 

 
Digital matchningsplattform är under uppbyggnad. 
 
Hur kan vi tillsammans utveckla detta område för Sölvesborg? 
 

 Processtödet bör utvecklas – att jobba utifrån kundernas behov – 
vilken del/vilket ansvar har respektive part i detta sammanhang? 

 Utveckling av återkommande samverkan inom 
o Strategiskt arbete 
o Operativt arbete 
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 Kommunen kan arbeta med ”extratjänster” inom vård och 

barnomsorg och där sänka kraven för att kunna sänka trösklarna 
för inträde på arbetsmarknaden. 

o I samband med sådana extratjänster kan ställas krav om att 
under en viss tid slutföra viss utbildning. 

o I detta sammanhang har Karlskrona kommit långt. 
o Facklig fråga – bör ta upp diskussioner med Kommunal 

för att kunna åstadkomma detta. 

 
Språkkraven skiljer mycket mellan olika former av offentlig tjänst och 
olika former av näringslivs- /industriell tjänst. I det offentliga finns i 
allmänhet högre krav. I industrin är kraven mera speciella och inriktade 
på direkta uppgifter och problemlösning. 
 
Viktiga samarbetsorganisationer 
 

 Försäkringskassan 
 Primärvården/psykiatrin 
 Finsam 
 Näringslivet 

o Enskilda företag 
o Branschorganisationer 

 Sociala företag 
o Bärighet i den egna verksamheten – egen fungerande 

affärsidé 
o  Nischa upphandlingar kommunalt och på så vis stödja 

lokala initiativ 
 Folkhögskolor 

o Jämshög 
o Valjeviken 

 Tidig skolsamverkan – gäller personer med funktionsnedsättning 
e d 

o Särskola (kommunerna) och FK samarbetar 
 Vuxenutbildning 

o Särskild möjlighet för Sölvesborg m a p SBKF 
o Mer samarbete behövs i hela Blekinge, bl a av 

kostnadsskäl 

KRISTIANSTAD LEGO AB 
 
Kristianstad Lego AB 
Företaget – som är ett socialt och arbetsintegrerat företag – har en 24-
årig historia och bildades 1996. 
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Företaget uppstod ur AMI. Industrifacket kopplades in i samarbetet och 
även dåvarade NHR, riksförbundet för neurologiskt handikappade. Så 
småningom bildades en stiftelse där bland andra dessa är stiftare. 
Stiftelsen äger samtliga aktier i bolaget. 
Bolaget har följaktligen – i sin roll som socialt företag – huvudsakligen 
andra syften än att generera vinst. Eventuella överskott plöjs in och 
återinvesteras i verksamheten. 
Styrelseledamöter är idag främst personer med tidigare 
näringslivsbakgrund. 
 
Företagets och verksamhetens funktion 
Det finns många olika sätt att beskriva de dessutom ganska 
mångfacetterade uppgifter och funktioner som finns inom Kristianstad 
Lego AB. 
Företaget utgör en sorts mellanform för grupper av människor som 
befinner sig emellan å ena sidan stadier av 
utanförskap/sjukdom/arbetslöshet och å andra sidan den öppna 
arbetsmarknaden. 
När det gäller inflödet att personal är det först och främst viktigt att 
definiera vad individen kan och vad den behöver hjälp med. 
Vad gäller verksamheten i företaget, utgör en mycket stor del av 
densamma olika industriella produktioner. Företaget tar uppdrag från 
och sluter avtal med kommersiella företag på marknaden som är i behov 
av leverans av insatsprodukter och dylikt för sin verksamhet. De 
arbetsmoment som därvid förekommer är ganska skiftande. En del 
innebär en automatiserad produktion medan andra kan beskrivas som 
enklare moment som utförs för hand. Kvalitetskontroller sker av de 
färdiga produkterna. 
Det faktum att flertalet av de anställda i den sociala/arbetsintegrerade 
verksamheten verkligen utför arbetsuppgifter och produktion på 
beställningar från marknaden, ger en särskild legitimitet åt företaget och 
verksamheten. Det är viktigt att arbeta nära marknaden och detta i sig 
kan också bibringa personalen en ökad känsla för vilka krav som ställs i 
samhället och på arbetsmarknaden. 
 
Personalen – människorna 
Ca 95 % av personalen kommer via Arbetsförmedlingen. För tillfället 
har företaget även ett samarbete med Östra Göinge kommun. Och just 
nu inget inflöde alls från Kristianstads kommun, beroende på att AF ej 
längre ger medel till kommunen för arbetsträning. 
Kollektivavtal tillämpas och såtillvida får alltså dessa människor en riktig 
lön – om än i många fall för begränsad del av arbetstid – som i hög grad 
hjälper dem att bygga upp en självkänsla och egen försörjning. 
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Företaget har personal anställd dels på plats i Kristianstad. Därutöver 
finns personal utlokaliserad till företag på olika ställen, i de fall detta är 
nödvändigt med hänsyn till kunden/uppdragsgivare. Just denna modell 
skulle kanske kunna tillämpas inom ett antal av de mindre och 
medelstora företag som finns inom Sölvesborgs kommun. Tillsammans 
kan vi då hitta dessa platser genom en form av utökat jobbsök. 
 
Kristianstad Lego ABs syn på hur systemen för berörda grupper fungerar 
Personer som har olika grader av behov av hjälp för att komma in på 
eller närma sig arbetsmarknaden, kan komma att beröras av ett antal 
olika typer av åtgärder och system. 
LSS – sköts av kommunen och innefattar särskilda sjukbidrag samt 
innebär en ganska omfattande process för att komma att ingå i gruppen. 
För en del av de personer som kommer ifråga för LSS, kan det finnas 
deltidsuppgifter av olika karaktär inom företagets olika verksamheter. 
Ifråga om bland annat LSS hjälper ej endast utlåtanden av medicinsk 
expertis. Det måste därtill ske en så kallad arbetsprövning. Denna 
arbetsprövning sker på företaget under ledning av för ändamålet särskilt 
erfaren och utbildad personal.  
Arbetsförmedlingen, AF, är av lätt insedda skäl en av företagets allra 
viktigaste samarbetspartners. 
AFs uppgifter med relevans för företaget: 

 Jobbcoachning – stöd och matchning 
 Arbetsförmågebedömning 
 Arbetsintegrerade övningsplatser 
 Arbetsmarknadspolitiska åtgärder, fluktuerande och varierande 

över tid 
 Arbetsmarknadsutbildning 
 Språkutbildning. Konstateras här att SFI långt ifrån alltid kan 

hjälpa, det som istället ofta behövs är en form av skräddarsydd, 
praktisk introduktion till de viktigaste delarna i svenska språket 
som gör att individen förmår lösa de viktigaste uppgifterna i 
arbetssituationen. Att alltså börja där för att sedermera i bästa fall 
utveckla språkkunskaperna. 

 
Exempel på andra sociala företag i vår gemensamma närhet 

 Allt-möjligt-verkstaden, Östra Göinge 
 Medvind, Östra Göinge 
 Kan-vill, Osby 
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Eventuellt framtida samarbete mellan företaget, Sölvesborgs kommun 
och AF 
Företaget förklarar sig klart intresserat av att diskutera ett framtida 
samarbete med sikte på att hjälpa individer med behov bosatta i 
Sölvesborg. 
 
JOBBKLOTET I SÖLVESBORG 
 
Jobbklotets roll och verksamhet 
Verksamhetsledare Björn Tinglöf beskriver Jobbklotet som ett socialt, 
arbetsintegrerat företag. Han anger att en definition på detta är 
personernas delaktighet i besluten. Han menar att det är nödvändigt att 
de personer som är delaktiga i verksamheten också måste kunna 
påverka besluten om organisationen ska kunna kallas socialt, 
arbetsintegrerat företag. 
Ingen särskild lagstiftning eller del av lagstiftning styr begreppet socialt, 
arbetsintegrerat företag. Jobbklotet är en ekonomisk förening. Jobbklotet 
har en anställd per (integrerad) arbetsplats. Som en jämförelse har 
Kristianstad Lego – enligt Björn – en anställd per fem platser. Vilket 
enligt hans uppfattning också åskådliggör skillnaden mellan en mera 
omfattande social arbetsintegrering å ena sidan och ett industriellt 
synsätt å andra sidan. Han betonar att detta sägs utan värdering. 
Det synsätt som därmed gäller i form av delaktighet, kan liknas vid det 
engelska begreppet ”empoverment”, ungefär egenmakt. 
Avsikten är bland annat att få ut så mycket som möjligt av alla insatta 
resurser. Inga kommunala bidrag tas emot utan verksamheten finansieras 
genom försäljning. 
Jobbklotet säljer  

 Arbetsträningsplatser till Arbetsförmedlingen 
 Produkter och tjänster 

 
Jobbklotet driver även ”Återbruket” i Sölve. Här tas olika sorters prylar 
emot och fixas till. Och säljs därefter. Återbruket bemannas av personal 
på tider som passar allmänheten. 
Avseende framtiden, kan Jobbklotet se följande uppdelning av sin 
verksamhet: 
Jobbklotet ska sälja produkter och tjänster till: 

 Kommunen 
 Företag 
 Privatpersoner. 

 
I nuläget är 24 personer sysselsatta, anställda och/eller engagerade på ett 
eller annat sätt, därav 12 i de socialt integrerade verksamheterna och 12 
anställda.  
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Jobbklotets relation till kommunen och AME 
Björn Tinglöf menar att AMEs uppdrag behöver formuleras så tydligt 
som möjligt. Vad ska vi tillsammans åstadkomma med och för dessa 
människor? 
Jobbklotet deklarerar en vilja till ökad verksamhet inom områden som 
kommunen/AME kan tänka sig att lägga ut på externa utförare. 
 
 
STIFTELSEN VALJEVIKEN 
 
Valjevikens roll i förhållande till personer med nedsatt arbetsförmåga 
Hos Stiftelsen Valjeviken finns 145 personer, varav ungefär hälften har 
neuro- och/eller andra funktionsnedsättningar. 
I stort har stiftelsen följande utbildningsverksamheter: 

 Musik 

 Idrott och hälsa 

 Massage/Spa 

 Vård 

 
Stiftelsens chef Daniel Unnerbäck betonar att Valjeviken skulle kunna ta 
en roll som ”socialt företag” på så sätt att stiftelsen skulle kunna leda och 
matcha ett antal personer till uppgifter inom olika delar av företag och 
föreningar i Sölvesborg. 
Han nämner särskilt att fotbollsklubben Fulham i London med framgång 
har tagit emot många personer som behövt en social, arbetsintegrerad 
tillvaro. Med Fulham som utgångspunkt, skulle en Sölvesborgsmodell 
kunna byggas upp, där föreningsliv och företag tar emot och ger 
meningsfull sysselsättning till många av dem som normalt står utanför 
den reguljära arbetsmarknaden. 
I en sådan modell skulle Valjeviken kunna vara en av dem som 
organiserar personerna, står för kontinuitet och regelsystem och lånar ut 
dem till föreningar. I diskussionen kom vi fram till att inte minst 
kommunens stora idrottsföreningar MAIF, SGIF, Hörvikens IF och SIK 
skulle kunna vara mycket betjänta av olika sorters insatser. 
Vi skulle alltså kunna bygga en modell där kommunen – genom AME – 
bildar ett nav med en liten, central organisation och där Valjeviken, 
Jobbklotet och ytterligare kanske någon organiserar personerna, som 
sedan förs ut till olika verksamheter. 
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Kärnpunkter i förslaget till utredning av en ny modell för Sölvesborg 
 
Nedan följer de punkter som anses nödvändiga att utreda vidare för att 
kunna presentera ett förslag till ny modell för Sölvesborg: 
 

 Identifiera och beskriva de olika externa partners som vill bidra 
till skapandet av nya och förbättrade förutsättningar på 
arbetsmarknaden i Sölvesborg. 
 

 Definiera uppdragen. Beskrivning av vilka uppdrag som kan ges 
från Arbetsförmedlingen och eller via kommunen och till 
exempelvis Jobbklotet, Valjeviken och eventuella andra. Vad kan 
ges uppdrag att lösa? Exempelvis arbetsträning och olika 
uppgifter som ska utföras inom och för föreningar. 
 

 Ta fram och prova en modell och teknik för individernas 
stegförflyttningar. Hur kan vi säkerställa att de individer som 
behöver hjälp att komma närmare ett jobb verkligen gör det? 
Och hur kan deras framsteg mätas? 

 
Vilka faktorer och vilka resultat bör känneteckna en ny modell? 

 Fokus på den enskilde och hans/hennes behov. 
 Effektivitet i systemet.  
 Bättre effekt av skattebetalarnas pengar. 
 Fler personer i olika former av arbete och/eller studier. 
 Färre arbetslösa. Givetvis ett önskvärt resultat. Dock ska kommas 

ihåg att detta är en funktion av många olika faktorer på 
marknaden och inom ekonomin såväl globalt som nationellt och 
lokalt. 

 Lägre kostnader för försörjningsstöd. 
 Stegförflyttningar för individerna. 
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Riktlinjer för det fortsatta utvecklings- och utvecklingsarbetet: 

Följande riktlinjer bör gälla för det fortsatta utrednings och 
utvecklingsarbetet med 
 

1. Arbetsmarknadsinsatserna i Sölvesborgs kommun syftar till att 
hjälpa de enskilda individerna att nå långsiktigt hållbar egen 
försörjning genom verksamhet som även kan bidra till gemensam 
nytta för och i samhället. 

 
2. Uppdra år kommunchefen att inleda förhandlingar med AME, 

Jobbklotet, Stiftelsen Valjeviken, Komvux och 
Arbetsförmedlingen om tillskapandet av en ny modell inom 
arbetsmarknadsområdet i Sölvesborg. 

 
3. Den nya organisationen ska kunna uppfylla de krav på 

effektiviseringar och förbättringar inom området som pekats ut 
genom beslut om målprogrammet i kommunfullmäktige under 
hösten 2019. 

 
4. Kommunen i förslaget ska sträva efter att utveckla och väsentligt 

utöka samarbeten och samverkan med externa organisationer, 
kompletterande aktörer, företag och föreningar för att uppnå 
synergieffekter för ökad samhällsnytta. 

 
5. Förslaget bör präglas av en strävan att minska den genomsnittliga 

tid som personerna tillbringar inom de olika åtgärderna. En så 
stor andel som möjligt av de arbetsföra individerna bör beredas 
möjlighet att få någon form av anställning. De anställningar som 
förmedlas ska i möjligaste mån präglas av långsiktig hållbarhet, 
såväl för individerna ifråga som för arbetsgivarna. 

 
6. Föreningslivet i Sölvesborg kan med sina olika nätverk bidra med 

värdefulla kontakter till hjälp för de arbetslösas inträde på 
arbetsmarknaden. Dessutom kan individernas arbete underlätta 
för och lösa problem i föreningarna. För skattebetalarnas och 
Sölvesborgarnas del kan det komma att innebära att vi får ut mer 
för de pengar som satsas på arbetsmarknadsområdet.  

 
7. Nuvarande AME och/eller övriga kommunala uppgifter inom 

området blir kvar till de delar förhandlingar mellan parterna 
pekar ut detta samt i enlighet med politiska beslut. AME förutsätts 
komma att arbeta närmare marknaden i meningen 
arbetsmarknadens olika delar samt även avseende de individer 
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som med de samlade resurserna ska hjälpas till arbete eller 
kompetenshöjande utveckling. 

 
8. AME bör i den nya modell som skisseras arbeta med tydligare 

målsättning för sin verksamhet och för de målgrupper och 
individer som berörs av den. En noggrann uppföljning av resultat 
i förhållande till de satta målen är viktig för att kunna konstatera 
vilken effekt de insatta skattemedlen ger. 

 
9. I en ny och för Sölvesborgs del anpassad modell, ska kommunen 

och Arbetsförmedlingen med hjälp av de externa aktörerna i 
större utsträckning än hittills vända sig direkt till företag för att 
kunna öka antalet individuella platser i det privata näringslivet. 

 
10. Utöver den ovan beskrivna verksamheten vid AME, förutsätts 

kommunen inrätta ett system och en mindre organisation där 
bland annat följande ansvar ska ligga: 

 
i. Beställarfunktion/upphandling av tjänsterna 

ii. Kvalitetskontroll 
iii. Juridik 

 
11. En ny modell, detaljer avseende denna och inbördes 

förhållanden mellan parterna beslutas efter fullföljda 
förhandlingar, med inriktning på att kunna träda ikraft under år 
2021 eller så snart som bedöms möjligt. 

 

Sölvesborg i september 2020 
 

Lars Ericsson 
Kommunchef 
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Sammanträdesdatum 

2020-10-06 
 

 

 

Kommunstyrelsen   

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

KS § 133 Dnr 2018/303 

Förordnande av vigselförrättare 2019-2022 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar att som vigselförrättare från och med 2020 till och med 
2022 föreslås Barn- och utbildningsnämndens ordförande Kith Mårtensson. 

__________ 

Ärendet i korthet 
Länsstyrelsen i Blekinge län har tidigare gett Sölvesborgs kommun tillfälle att föreslå 
lämpliga vigselförrättare för tiden år 2019 till och med år 2022.  

Komplettering av antalet vigselförrättare kan ske under mandatperioden. 

Bakgrund 
Klicka här för att ange text. 

Beslutsunderlag 
KSAU § 152/2020. 

__________ 
Exp. 
Länsstyrelsen 
Kith Mårtensson 
Kansliet
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Kommunstyrelsen   

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

KS § 134 Dnr 2020/274 

Förslag till organisationsförändring, överföring av 1,0 
tjänst från KLF till SBF 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar att överföra 1,0 tjänst från Kommunledningsförvaltningen 
till Samhällsbyggnadsförvaltningen from 2020-11-01. 

__________ 

Ärendet i korthet 
För att öka servicenivån vid tomt och fastighetsförsäljning samt upplåtelse av 
kommunal mark och därmed säkerställa juridiska och praktiska åtagande har 
föreslagen organisationsförändring arbetats fram. Organisationsförändringen innebär 
att all kompetens kring mark och exploateringsfrågor samlas i en förvaltning, vilket 
leder till en högre servicenivå, minskar antal möjliga felleveranser och skapar en 
smidigare kontaktyta för våra medborgare och näringsidkare upprättas. Juridisk 
spetskompetens kommer även i fortsättningen att inhämtas från våra kommunjurister, 
som tillhör kommunledningsförvaltningen. 
Bakgrund 
Registrering, uppföljning samt upprättande av köpeavtal avseende försäljning av 
kommunala fastigheter/tomt till privatpersoner handläggs i dag via 
kommunledningsförvaltningen av en 1 st. tjänsteperson. Likasamma arbetsuppgifter 
utförs idag också via näringslivskontoret då mark ska försäljas för verksamheter till 
näringsidkare. Vid föreslagen organisationsförändring kommer detta att samordnas, 
vilket konkret betyder att näringslivskontoret avslutar sina arbetsuppgifter rörande 
upprättande och tecknande av kontrakt vid markförsäljning för verksamheter. Allt 
arbete kring registrering, upprättande av tomtkö, upprättande av köpekontrakt etc. 
kommer framöver att handläggas av Samhällsbyggnadsförvaltningen. 
Arbetsuppgifterna som berörd Tjänstepersonen innehar idag kommer att sektioneras 
upp för att möjliggöra mottagandet för överflyttade arbetsuppgifter från 
näringslivskontoret. 

Näringslivskontoret och samhällsbyggnadsförvaltningen kommer att utveckla sina 
åtagande och kommer att samverka i högre grad för att förbättra och utveckla servicen 
för näringsidkare som avser att etablera sig eller köpa tomt i kommunen. 

Beslutsunderlag 
Samhällsbyggnadschef Anders Wanstadius tjänsteskrivelse 2020-09-17. 

__________ 
Exp. 
Samhällsbyggnadschef Anders Wanstadius 
Kanslichef/kommunjurist Marika Nilsson 
Ekonomi 
Personalkontor
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Kommunstyrelsen   

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

KS § 135 Dnr 2020/224 

Deltagande i Blekinge Arkipelag/ARK 56 

FÖRSLAG - Kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar att Sölvesborgs kommun anhåller om att bli en del av 
Biosfärområde Blekinge Arkipelag och lednätverket ARK 56 med målet att delta i 
föreningens långsiktiga arbete fr.o.m. 2021/2022. 

__________ 

Ärendet i korthet 
I ärendet läggs förslag om att Sölvesborgs kommun söker inträde i Biosfärområde 
Blekinge Arkipelag, ett av sju biosfärområden i Sverige vilka beslutas av FN-organet 
UNESCO. Även inträde i lednärverket ARK 56 påkallas. Åtgärderna utgör delar i det 
strategiska arbetet med att utveckla turism- och besöksnäringsbranschen i kommunen. 

Bakgrund 
Besöksnäringsutvecklare Sanna Persson föreslår att Sölvesborgs kommun ansöker om 
inträde i Biosfärområde Blekinge Arkipelag och lednätverket ARK 56 i Blekinge (se 
bilaga). 

Biosfärområden utpekas av FN-organet UNESCO och det har nu gått 10 år sedan BA 
inrättades med beröring på de övriga tre kustkommunerna i länet. Sölvesborgs 
kommun valde, vid den tidpunkten, att stå utanför ansökan. 

UNESCO utser biosfärområden för bevarande och hållbar utveckling. Blekinge 
Arkipelag är 1 av 7 områden i Sverige. Blekinge Arkipelag är det första biosfärområdet 
i Sverige med fokus på Östersjöfrågor. Uppdraget är att bevara våra höga natur- och 
kulturvärden och vara ett modellområde för hållbar utveckling. 

Genom att ingå i Blekinge Arkipelag får vi en plattform och ett nätverk över de 
kustnära kommunerna i Blekinge som fokuserar på hållbarhet, besöksnäring och 
företagare inom t ex lantbruk och fiske. Tillsammans kan vi göra mer nytta som ger 
större effekt inom hållbarhet och näringslivsfrågor. 

Sölvesborgs kommun är mellan två biosfärområde, dvs., Blekingekusten och 
Kristianstad. Genom att utöka Blekinge Arkipelag med delar av Sölvesborg blir 
biosfärområdet mer komplett vilket gynnar och stärker varumärket för hela regionen.  

Med ARK56 som är länkade kustleder i Blekinge Arkipelag, får besöksnäringen 
tillgång till ett affärsnätverk, utbildning, infrastruktur i form av t ex karta, app, hemsida 
och gemensam skyltning. Att gå med i Ark 56 är något som besöksnäringen i 
Sölvesborgs kommun starkt efterfrågar då de får en digital plattform för Blekinge som 
gynnar deras utveckling. Idag ingår drygt 60 företag i affärsnätverket. 

Beslutsunderlag 
Kommunchef Lars Ericssons tjänsteskrivelse 2020-09-19. 
Besöksnäringsutvecklare Sanna Perssons tjänsteskrivelse 2020-08-04.  
Stadgar för föreningen Blekinge Arkipelag 
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Kommunstyrelsen   

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

Handlingsplan dito 
Samverkansplan finns på länk http://blekingearkipelag.se/ 
Kalkyl över utgifter vid uppstart/inträde i ARK 56 (lednätverket) 
 
KSAU § 153/2020. 
__________ 
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Kommunstyrelsen   

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

KS § 136 Dnr 2020/110 

Försäljning av Aftonstjärnan 1 

FÖRSLAG- Kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige godkänner köpeavtal om försäljning genom direktanvisning av 
Aftonstjärnan 1 Ljungaviken Intressenter 1 AB, c/o Victoria Vårdfastigheter AB. 

__________ 

Yrkande 
Paul Andersson (M): bifall till arbetsutskottets förslag 
Willy Söderdahl (V): avslag till arbetsutskottets förslag.  

Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på yrkandena och finner att kommunstyrelsen bifallit 
Paul Andersson (M) yrkande. 
__________ 

Vänsterpartiet (se närvarolista) reserverar sig mot beslutet i ärendet. 

__________ 

Ärendet i korthet 
Victoriavårdfastigheter AB har anmält sitt intresse att förvärva tomtmark i Ljungaviken, 
Aftonstjärnan 1. Avsikten är att uppföra boende för målgruppen yngre äldre. 
Bottenvåningen är anpassad för framtida lokaler för ex verksamheter som café, 
närbutik mm.  

Bakgrund 
Victoria Vårdfastigheter har genomfört kartläggning av Sölvesborgs kommuns 
demografiska utveckling och konstaterar att privata attraktiva livsstilsboende för 
målgruppen unga äldre saknas. Bolaget vill därför förvärva aktuell fastighet och 
uppföra en ny typ av boendemiljö som attraherar en ny målgrupp av medborgare. I 
det följande återges bolagets allmänna beskrivning av projektet. ”Lägenheterna i huset 
kommer att utformas som mindre enheter men i gengäld skapas det på bottenplan en 
gemensamhetslokal som ska inbjuda till social samvaro och minska ensamhet och 
social isolering. 
I gemensamhetslokalen finns caféservering, aktuella dagstidningar och magazine, 
sällskapsspel samt ett välsorterat bokbibliotek. Finns det behov, och om det efterfrågas 
av hyresgästerna, är det möjlighet att bemanna gemensamhetslokalen med en 
personlig värd/värdinna. I den gröna utemiljön kommer det att anläggas en pool med 
tillhörande bastu och omklädningsrum samt i direkt anslutning även ett träningsgym 
som vänder sig till hyresgästerna att byggas. Stor tonvikt kommer att läggas på 
utemiljön då denna har en avgörande betydelse för ett trivsam boende. I fastigheten 
kommer det även att byggas en besökslägenhet som möjliggör övernattande gäster. 
På bottenplan av fastigheten kommer det att finnas verksamhetslokaler och ett av 
koncepten som kommer att finnas är café, med servering för både hyresgäster men 
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också för allmänheten”. Denna samlingsplats medverkar till en levande stadsdel och 
det finns möjlighet för utomhusservering med tillhörande sittplatser på torget. 
Kommunen ansvarar för att fastigheten har byggrätt enligt gällande detaljplan och att 
fastigheten har anslutningspunkter för infrastruktur såsom väg, vatten, avlopp och el 
på tillträdesdagen. 
Tillträde sker närmaste månadsskiftet efter att behörigt organ hos Kommunen fattat 
lagakraftvunnet beslut, dock tidigast den 1 februari 2021. 
Köparen får inte inom tre år från tillträdesdagen överlåta fastigheten obebyggd till 
bolag utanför Victoria Vårdfastigheter AB´s, koncern utan skriftligt godkännande från 
Kommunen. Om Köparen brister enligt denna punkt ska Köparen omgående till 
Kommunen betala ett vite om 50 procent av köpeskillingen.  

Köparen ska inom två år från tillträdesdagen ha lämnat in bygglovsansökan för 
bostadsbyggnation och inom fyra år från tillträdesdagen ha uppfört byggnad enligt 
godkänd bygglovsansökan på fastigheten. Med att ”ha uppfört” avses att slutbesked 
lämnats av byggnadsnämnden. Är skyldigheterna inte uppfyllda, ska köparen på 
Kommunens begäran lämna en förklaring till varför villkoren inte uppfyllts. 
Tidsförlängning kan medges om särskilda skäl föreligger. Om köparen brister enligt 
denna punkt ska köparen omgående till Kommunen betala ett vite om 500 000 
kronor per år dröjsmålet föreligger. 

Köparen vill också förvärva närliggande fastighet Klockljungaren, där parkeringshus 
ska uppföras och boende och besöksparkering möjliggörs. 

Beslutsunderlag 
Samhällsbyggnadschef Anders Wanstadius tjänsteskrivelse 2020-09-17 

Köpekontrakt, karta på området samt Lantmäteriets handlingar. 

KSAU § 154/2020. 

__________ 
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KS § 137 Dnr 2020/111 

Försäljning av Klockljungen 1 

FÖRSLAG - Kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige godkänner köpeavtal om försäljning genom direktanvisning av 
Klockljungaren med Ljungaviken Intressenter 2 AB c/o Victoria Vårdfastigheter. 

__________ 

Yrkande 
Paul Andersson (M): bifall till arbetsutskottets förslag 
Willy Söderdahl (V): avslag till arbetsutskottets förslag. 

Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på yrkandena och finner att kommunstyrelsen bifallit 
Paul Andersson (M) yrkande. 
__________ 

Vänsterpartiet (se närvarolista) reserverar sig mot beslutet i ärendet. 

__________ 

Ärendet i korthet 
Victoria vårdfastigheter AB har anmält sitt intresse att förvärva tomtmark i 
Ljungaviken, Klockljungaren. Avsikten är att uppföra parkeringshus. Möjlighet att 
förhyra plats för fordon möjliggörs för boende och besökare i närområdet (inte endast 
boende och besökare för Aftonstjärnan 1). 

Bakgrund 
Victoria Vårdfastigheter förvärvar grannfastighet (Aftonstjärnan 1) där bolaget kommer 
att uppföra ett, enligt bolagets ambitioner, för Sverige unikt livsstilsboende för 
målgruppen unga äldre. I anslutning till detta bostadshus kommer en ”prunkande och 
frodig grön utomhusmiljö” att anläggas och önskemål har funnits att möjliggöra 
parkeringsyta på Klockljungaren 1 för att inte inskränka på den lummiga utemiljön. 
Parkeringshuset som ska uppföras ska vara max 4 våningar högt och vara utformat på 
ett estetiskt tilltalande vis så det smälter in i området. Möjligheter finns att på 
bottenplan erbjuda verksamhetslokaler. Parkeringshuset uppförs inte enbart för 
boende och besökare till Aftonstjärnan 1 utan det möjliggörs även för övriga besökare 
och hyresgäster i stadsdelen Ljungaviken att hyra en parkeringsyta, både för lång- och 
korttidsparkering.  Köparen får inte inom tre år från Tillträdesdagen överlåta 
Fastigheten obebyggd till bolag utanför Victoria Vårdfastigheter AB´s, koncern utan 
skriftligt godkännande från Kommunen. Om Köparen brister enligt denna punkt ska 
Köparen omgående till Kommunen betala ett vite om 50 procent av köpeskillingen. 
Köparen ska inom två år från tillträdesdagen ha lämnat in bygglovsansökan för 
byggnad/byggnader och inom fyra år från tillträdesdagen ha uppfört 
byggnad/byggnader enligt godkänd bygglovsansökan på fastigheten. Med att ”ha 
uppfört” avses att slutbesked lämnats av byggnadsnämnden. 
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Tidsförlängning kan medges om särskilda skäl föreligger. Om Köparen brister enligt 
denna punkt ska Köparen omgående till Kommunen betala ett vite om 500 000 
kronor per år dröjsmålet föreligger. 

Bedömning 
Då möjligheten att parkera fordon inom Ljungaviksområdet är starkt begränsade 
ställer sig Samhällsbyggnadsförvaltningen positiv till att avyttra fastigheten för 
uppförande av parkeringshus vilket motiverar ett avsteg från beslutad försäljningstaxa. 
Vid förhandling mellan parterna 2020-05-18 har parterna enats om 1 530 000 kronor 
i köpeskilling. Förvaltningen har tillämpat en prissättning som bygger på 1/3 av 
ursprungsbelopp, vilket är en vedertagen praxis. 
Detta avtal är inte villkorat tillsammans med avtalen avseende Aftonstjärnan 1 samt 
markanvisningsavtalet för del av fastighet Sölve 3:10. 

 

Beslutsunderlag 
Samhällsbyggnadschef Anders Wanstadius tjänsteskrivelse 2020-09-17. 

Bilaga: Köpekontrakt, karta på området samt Lantmäteriets handlingar. 

__________ 
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KS § 138 Dnr 2019/244 

Markanvisningsavtal för del av Sölve 3:10, Ljungaviken 

FÖRSLAG - Kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige godkänner markanvisningsavtal om försäljning genom 
direktanvisning av del av fastighet Sölve 3:10 med Ljungaviken Intressenter 3 AB c/o 
Victoria Vårdfastigheter, markens försäljningspris är 250kr/kvm, området omfattar ca  
19 000kvm (exakt areal fastställs senare i processen). 

__________ 

Yrkande 
Paul Andersson (M), Arne Bogren (M) och Louise Erixon (SD): bifall till 
arbetsutskottets förslag och med följande ändringsyrkande att i markanvisningsavtalet 
avseende etapp III: punkt 7, 2:a stycket, i uppräkningen av förbindelsepunkter ska den 
avseende fjärrvärme utgå. 

Willy Söderdahl (V), Johanna Beijer (S): avslag till arbetsutskottets förslag. 

Ulf Svensson (C) och Lars Lamberg (L): återremiss av ärendet, enligt bilaga. 

Propositionsordning 
Ordförande ställer först proposition om ärendet ska avgöras vid dagens sammanträde 
eller vid senare tillfälle. Ordförande finner att kommunstyrelsen ska avgöra ärendet 
vid dagens sammanträde. 

Ordförande ställer därefter proposition på yrkandena och finner att kommunstyrelsen 
bifallit Paul Andersson (M) m.fl. yrkande. 
__________ 

Socialdemokraterna, Vänsterpartiet (se närvarolista) reserverar sig mot beslutet i 
ärendet. 
__________ 

Ärendet i korthet 
Victoria vårdfastigheter AB har anmält sitt intresse att förvärva tomtmark i Ljungaviken. 
Victoria Vårdfastigheter ämnar, enligt egna uppgifter, ”genom att använda de senaste 
rönen, evidensbaserad forskning och deras gedigna erfarenhet att som den äldsta aktören 
på marknaden uppföra nästa generations äldrekvarter i Sölvesborgs kommun”. Bolaget 
menar att genom att bygga ett större område enbart för äldre minskar den sociala 
isoleringen, och möjligheten till umgänge ökar. Storleken på området innebär att man kan 
erbjuda ett brett utbud av aktiviteter och fylla alla äldres behov.  Området uppförs i 
etapper för att naturligt följa kommunens behov gällande äldrebostäder sett till 
demografin och en ökad andel äldre. Den geografiska placeringen i Ljungaviken har haft 
stor påverkan för val av plats. 
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Bakgrund 
Området omfattas av en befintlig detaljplan som möjliggör bebyggelse av flerfamiljshus, 
dock har förvaltningen i uppdrag från Kommunstyrelsen beslut om att arbeta om 
detaljplanen för att möjliggöra exploatering av annan upplåtelseform. Då kommunen 
blivit kontaktad av exploatören under pågående detaljplanearbete och konkret önskan 
om att förvärva hela markområdet (råmarken) har tilldelat uppdrag från 
Kommunstyrelsen avseende omarbetning av detaljplanen pausat tills affären/uppgörelsen 
med Victoria Vårdfastigheter har behandlats politiskt. 
Vid genomförande av affär med exploatören måste detaljplanen omarbetas, vilket 
bekostas av exploatören.  

Såhär beskriver exploatören sina fem inriktningsområde som området kommer att 
innehålla: 

Biståndsbedömt trygghetsboende 
Att samla äldre med hemtjänst och trygghetslarm på en plats innebär tids- och 
miljöbesparingar i form av resor, och kortare responstid ger ökad säkerhet. 
Privatbostaden behöver heller ej tillgänglighetsanpassas i de fall detta behövts. Detta 
minskar social isolering och ökar välmående hos den äldre, och frigör bostäder på 
andrahandsmarknaden. Den äldre kan bo kvar i egen bostad längre, istället för att behöva 
flytta till särskilt boende. 

Trygghetsboende  
Genomtänkta lägenheter byggda med smart teknik för att hjälpa den äldre i vardagen. En 
värdinna eller värd finns alltid på plats och en gästlägenhet gör att nära och kära alltid kan 
komma på besök. I huset finns gemensamhetsytor för socialt umgänge.  

Äldrecenter 
Äldrecentret blir en naturlig knutpunkt för ett aktivt liv med aktiviteter och stöd för alla 
äldre i Sölvesborgs kommun. Äldrecentret innehåller en daglig verksamhet och 
caférestaurang, geriatrisk vårdcentral, sjukgymnastik och rehab, ett gym med 
inomhuspool samt gemensamhetslokaler.  

Geriatrisk vårdcentral 
En mycket viktig del av äldrecentret. Ju äldre du blir, desto högre blir risken för att 
drabbas av sjukdomar som till exempel hjärtsvikt, stroke eller frakturer efter fall men även 
minnesrelaterade sjukdomar. Geriatrisk sjukvård är specialiserad på akuta och kroniska 
sjukdomar som uppstår till följd av åldrande. I vården ingår förebyggande åtgärder, 
medicinsk behandling och rehabilitering. Att samla äldrevård under ett tak, med 
välbekanta ansikten och snabb service ger ökad patienttrygghet och bättre vård.   

Särskilt boende 
Victoria Vårdfastigheters modell för ett särskilt boende byggs enligt senaste rönen och är 
framtagen med hjälp av en av Sveriges främsta professorer inom minnesrelaterade 
sjukdomar. Detta innebär omsorgsfullt utvald interiör, belysning och färgsättning för en 
optimalt bekväm och lugn miljö. 

Beslutsunderlag 
Samhällsbyggnadschef Anders Wanstadius tjänsteskrivelse 2020-09-17. 
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Bilaga Markanvisningsavtal, karta exploateringsområde, karta på översikt Ljungaviken 
och Flygperspektiv. 

KSAU § 156/2020. 

__________ 
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Kommunstyrelsen 2020-10-06. 

Återremiss ärende 13: Markanvisningsavtal för del av Sölve 3:10, 
Ljungaviken 

Centerpartiet ville ha mer information om hur det kan påverka de kommunala instanserna som 
har samma inriktning som Viktoria Vårdfastigheter, samt hur det har fungerat med andra 
intressenter som har tillfrågats. Finns inte med i handlingen. Saknar även fler referenser om hur 
Viktoria Vårdfastigheter har fungerat på andra platser. Ägarstrukturen i bolaget belyses inte heller 
vilket skulle vara av intresse. 
 
2020-10-06 
 
Ulf Svensson 
Gruppledare för Centerpartiet  
 
Lars Lamberg 
Gruppledare för Liberalerna 
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KS § 139 Dnr 2020/254 

Vägledning kompensationsåtgärder i Sölvesborgs 
kommun 

FÖRSLAG - Kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar anta upprättad vägledning för kompensationsåtgärder 
som ett redskap i arbetet med fysisk planering och exploatering i Sölvesborgs 
kommun. 

__________ 

Ärendet i korthet 
En metod för kompensation av ekosystemtjänster vid planering och exploatering i 
Sölvesborgs kommun har tagits fram. Metoden innebär att exploatering ska styras till 
platser där negativ påverkan på natur-, kultur- eller rekreationsvärden inte 
uppkommer. Om påverkan ändå uppkommer ska kompensationsåtgärder bidra till att 
förlorade värden och funktioner kompenseras. 

Bakgrund 
Ett av regeringens etappmål för att nå generationsmålet och miljömålen lyder: 
”Kommunerna ska senast år 2020 ha tillgång till en utvecklad metod för att ta tillvara 
och integrera stadsgrönska och ekosystemtjänster i urbana miljöer vid planering, 
byggande och förvaltning i städer och tätorter.”  

I mars 2019 antogs ”Grönplan och ekosystemtjänster inom Sölvesborgs tätort” 
(2017/115). Grönplanen fokuserar på ekosystemtjänster och värdet av att i 
planeringssammanhang identifiera och ta hänsyn till förekommande värden.  

En vägledning för kompensationsåtgärder har tagits fram för att i ett tidigt skede lyfta 
ett områdes värde och funktioner.   

Arbetet inleddes med att studera och jämföra flera andra kommuners metoder för 
balanserings- och kompensationsåtgärder. I juni 2019 hölls en workshop för berörda 
tjänstemän för att prova en metod och under hösten presenterades den i 
exploateringsgruppen och för Naturvårdsrådet. Metoden har sedan dess 
vidareutvecklats till Sölvesborgs förhållanden och belyser behov av 
kompensationsåtgärder då värdefulla natur-, kultur- eller rekreationsområden tas i 
anspråk för exploatering.  

Metoden har under juni månad 2020 varit på internremiss till berörda tjänstepersoner 
inom kommunen och dess bolag. 

Metod för Sölvesborgs kommun 

Metoden består av en inledande bakgrund samt en checklista indelad i tre delar:  

1. rekreativa och kulturella värden 

2. ekologiska värden och biologisk mångfald   

3. reglerande och försörjande värden  
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Varje avsnitt i checklistan inleds med en genomgång av de olika kategorierna som ska 
inventeras, vilken funktion de har och nyckelord kopplade till dessa funktioner. De 
olika funktionerna beskrivs och värderas. Likaså beskrivs och värderas 
exploateringens påverkan på respektive funktion.  

Kompensationsåtgärder föreslås i de fall det behövs utifrån värde och påverkan. I 
slutet av vägledningen sammanställs föreslagna kompensationsåtgärder, värden som 
är svåra att ersätta beskrivs och svårbedömda effekter lyfts. Slutligen bedöms 
kostnader och ansvarig föreslås. Genomförda åtgärder följs upp årsvis, t.ex. i samband 
med bokslutet. 

Beslutsunderlag 
Verksamhetsutvecklare Kristina Höijer och planarkitekt Anna Ternings tjänsteskrivelse 
2020-09-10. 
Vägledning för kompensationsåtgärder. 
 
KSAU § 157/2020. 
__________ 
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KS § 140 Dnr 2020/251 

Förtydligande kring medborgarförslag och e-förslag 

FÖRSLAG - Kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar att endast personer som är folkbokförda i Sölvesborgs 
kommun ska kunna rösta på medborgarförslag, att s.k. e-förslag tas bort och att det ska 
krävas 50 ”likes” för att medborgarförslag ska gå vidare för utredning. 

__________ 

Ärendet i korthet 
Då det framkommit via sociala medier att personer uppmanar människor i andra delar 
av landet att rösta på medborgarförslag i Sölvesborgs kommun, föreligger behov av 
justering och ett förtydligande av regelverket.  

Det har framförts kritik mot att 100 likes är för mycket för en kommun av Sölvesborgs 
storlek, varför antalet kan behöva justeras ned till förslagsvis 50.  

Många blandar ihop medborgarförslag och e-förslag, varför e-förslag tas bort så att 
endast e-tjänsten medborgarförslag kvarstår. 

Bakgrund 
Inför medborgarförslagets införande 2019 kom frågan upp om man inte behövde 
tydliggöra att medborgarförslagen i Sölvesborgs kommun endast var ämnade för 
boende i kommunen att rösta på. Frågan hamnade därefter i skymundan då man 
bedömde att människor i andra delar av landet endast skulle ha intresse av att rösta 
ifall man t.ex. äger stuga i kommunen eller kanske brukar semestra i Sölvesborg och 
att detta i så fall var ok. Tanken på att medborgarförslagen skulle komma att användas 
som ett politiskt instrument fanns inte. 

De flesta medborgarförslag som inkommer samlar inte mer än 20-30 likes, varför 
synpunkter väckts gällande antal likes som krävs för att få ett förslag att leda vidare till 
utredning. Efter omvärldsbevakning har konstaterats att 100 likes kan vara lite mycket 
för en kommun av Sölvesborgs storlek och antalet bör därför ses över. 

Medborgarkontoret som administrerar medborgarförslag och e-förslag ser att många 
blandar ihop förslagen och har svårt att skilja dem åt. Medborgarkontoret har därför 
framfört att det kunde vara lämpligt att ta bort e-förslagen. 

Beslutsunderlag 
Kanslichef/kommunjurist Marika Nilssons tjänsteskrivelse 2020-09-14. 

KSAU § 158/2020. 

__________ 
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KS § 141 Dnr 2020/207 

Revisionens begäran om extra anslag 2020 

FÖRSLAG - Kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar att bevilja revisorerna ett tilläggsanslag om 30 tkr i 2020 
års driftsbudget avseende förstudie av kommunens hantering av Covid-19. 

__________ 

Ärendet i korthet 
Revisionen äskar tilläggsanslag om 265 tkr år 2020 för granskning av 
pandemihantering samt granskning av den finansiella revisionen. 

Bakgrund 
Revisorerna i Sölvesborgs kommun inkom 200625 till fullmäktige med äskande om 
tilläggsanslag på 265 000 kr. Tilläggsanslaget som äskas avser granskning av 
kommunens hantering av Covid-19-pandemin samt ökade krav på den finansiella 
revisionen. 30 tkr äskas för förstudie av konsekvenser med anledning av pandemin, 
40 tkr per revisionsobjekt (KS, krisledningsnämnd, omsorgsnämnd, barn- och 
utbildningsnämnd) för en fördjupad granskning samt 75 tkr för ökade krav på den 
finansiella revisionen. 

Den 28 augusti avhölls möte i stadshuset med representanter från revisionen, 
fullmäktiges presidium samt kommunala tjänstemän, där revisorerna redogjorde för 
sitt äskande. Mötet utmynnade i att revisionen ska inkomma med ett fördjupat 
skriftligt underlag kring sina äskanden. 

Beslutsunderlag 
Kanslichef/kommunjurist Marika Nilssons tjänsteskrivelse 2020-09-01. 

Bilaga: 
Revisionens protokollsutdrag § 1 Äskande om extra anslag till revisionen år 2020. 

KSAU § 159/2020. 

__________ 
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KS § 142 Dnr 2019/242 

Fastställande av Vattenförsörjningsplan för Sölvesborgs 
kommun 

FÖRSLAG - Kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige fastställer förslaget till Vattenförsörjningsplan för Sölvesborgs 
kommun. 

__________ 

Ärendet i korthet 
Sölvesborgs Energi och Vatten AB, som ansvarar för dricksvattenförsörjningen i 
kommunen, har tagit fram ett förslag till lokal vattenförsörjningsplan med syfte att 
skydda befintliga och potentiella framtida vattentäktsområden, reservvattentäkter och 
viktiga vattenresurser så att tillgång till dricksvatten av god kvalitet och i tillräcklig 
mängd säkras.  

Bakgrund 
Vattenförsörjningsplanen ska även underlätta i arbetet med att kunna ta långsiktiga 
beslut för framtida generationer. Prioriterade vattenförekomster ska synas i 
planeringsunderlaget, så att hänsyn till vattenintresset tas vid exploatering inom 
förekomsten och tillrinningsområden, samt att områden utformas så att 
verksamheterna inte påverkar resursens kvalitet och kvantitet negativt. 
 

I ett första steg identifierades, sammanställdes och redovisades alla potentiella 
grundvattenresurser inom kommunen. I kommunen finns fem grundvattenmagasin i 
jordlagren, sex vattenförekomster i sedimentberggrunden och en vattenförekomst i 
kristallint berg. I nästa steg inventerades de potentiella vattenresurserna med avseende 
på olika kriterier såsom kvalitet, uttagskapacitet, aktuella och framtida risker, 
sårbarhet, skydd samt värde. Inventeringsunderlaget sammanställdes och 
vattenresurserna prioriterades i tre olika nivåer; hög, medel och låg. Varje vald 
prioriteringsgrad motiverades och förslag till åtgärder lämnades. 
 

Slutligen togs en handlingsplan fram med förslag på konkreta åtgärder som ska bidra 
till att skydda prioriterade vattenresurser i ett flergenerationsperspektiv.  

Beslutsunderlag 
Sölvesborgs Energi och Vatten AB, VD Roger Mattssons tjänsteskrivelse 2020-07-06. 

Vattenförsörjningsplan Sölvesborgs kommun, med tillhörande bilagor 
Bilaga 1: Inventering av vattenresurser 
Bilaga 2: Riskinventering – markanvändning och potentiella riskkällor 
KSAU § 160/2020 
__________ 
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KS § 143 Dnr 2020/184 

Fastställande av införande av ny ABVA med tillhörande 
informationstext till fastighetsägare (Allmänna 
Bestämmelser för användande av kommunens allmänna 
Vatten- och Avloppsanläggning) 

FÖRSLAG - Kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige fastställer bifogat förslag till ny ABVA, samt godkänner föreslagen 
informationstext att införas i samma dokument som ABVA. 

__________ 

Ärendet i korthet 
ABVA, som utgör en förkortning av ”Allmänna Bestämmelser för användande av 
kommunens allmänna Vatten- och Avloppsanläggning”, utgör ett juridiskt viktigt 
dokument som anger de villkor som gäller för VA-abonnenternas nyttjande av Va-
anläggningen och som inte regleras på annat sätt (t.ex. vattentjänstlagen eller Va-
taxan). 
 
ABVA måste fastställas av Kommunfullmäktige. 
 

Bakgrund 
Anledningen till att ABVA behövs beror på att allmän VA-försörjning i Sverige utgörs 
av ett hårt lagstyrt monopolförhållande där varje fastighetsägare ofta inte själv kan 
välja huruvida man vill, eller inte vill, vara VA-kund åt den kommunala VA-
huvudmannen. I ett sådant förhållande kan man inte teckna enskilda avtal med varje 
fastighetsägare utan låter i stället Kommunfullmäktige bestämma villkoren. Samma 
förhållande råder för Va-taxan. 
 
Svenskt Vatten har med hjälp av svensk expertis inom området upprättat ett 
”basförslag till ABVA” som är anpassat till vattentjänstlagen (Lag 2006:412 om 
allmänna vattentjänster) och förhåller sig till den rättspraxis som gäller inom området. 
Den föreslagna nya ABVA följer med ett enda litet undantag Svenskt Vattens 
basförslag till hur en ABVA bör formuleras. Det enda undantaget från basförslaget 
avser punkt 3 där Svenskt Vatten föreslår att det ska anges att huvudmannen ska 
ombesörja alla inkopplingar av nya fastigheter till allmän Va-anläggning. Sölvesborg 
Energi vill dock bevara möjligheten att låta fastighetsägares entreprenör utföra 
inkopplingen, förutsatt att aktuell entreprenör har erforderlig fackkunskap. 
 
Sölvesborgs kommuns nu gällande ABVA har ursprungligen författats med 
utgångspunkt från en äldre lagstiftning och har därefter genomgått ett flertal mindre 
uppdateringar som enbart till vissa delar följt de mallar som Svenskt Vatten upprättat 
genom åren. Nuvarande ABVA är således omodern och är i allmänt behov av 
förnyelse. 
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Den största förändringen är att ny föreslagen ABVA är betydligt mer kortfattad än den 
nuvarande. Detta beror främst på att all text som regleras i vattentjänstlagen, 
kommande Va-taxa eller andra regelverk som berörs är borttagen.  
 
Föreslagen ny ABVA har genomgått remiss hos Miljöförbundet. 

Beslutsunderlag 
Sölvesborgs Energi och Vatten AB, VD Roger Mattssons tjänsteskrivelse 2020-07-06. 

KSAU § 161/2020. 

__________ 
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KS § 144 Dnr 2020/255 

Förslag till Införandet av nya verksamhetsområden (VO) 
för dagvatten 

FÖRSLAG - Kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna införandet av nya verksamhetsområden 
(VO) för dagvatten. 

__________ 

Ärendet i korthet 
I samband med införandet av den nya VA-taxemodellen, där vi nu ska börja debitera 
för dagvatten, har vi reviderat befintliga verksamhetsområden för avlopp till 
verksamhetsområden för dagvatten och spillvatten. 
 
Sölvesborg Energi har tagit fram förslag till nya verksamhetsområden för dagvatten 
bestående av en planöversikt och ett fastighetsregister över ingående fastigheter. 
 
Bakgrund 
Detta förslag följer beslut i KF 15/12 2008 KF § 145 Dnr 473/2008. 

Beslutsunderlag 
Sölvesborg Energi och Vatten AB: VD Roger Mattsson tjänsteskrivelse 2020-09-10. 

KSAU § 162/2020. 

__________ 

54



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 

1(1) 
Sammanträdesdatum 

2020-10-06 
 

 

 

Kommunstyrelsen   

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

KS § 145 Dnr 2020/216 

Revidering av Reglemente för hantering av kommunens 
borgensåtagande; FFS 9.4 

FÖRSLAG - Kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige godkänner revidering av kommunens borgensåtagande, FFS 6.4, 
att gälla från den 1 november 2020. 

__________ 

Ärendet i korthet 
I borgensvillkor har för helägda kommunala företag har den årliga borgensavgiften om 
0,35 % strukits och ersätts med ett marknadsanpassat rörligt värde som ses över för 
varje år.  

Bakgrund 
När en kommun ställer ut lån till ett koncernbolag krävs ett räntepåslag. Om 
koncernbolaget lånar själva och kommunen tecknar ett borgensåtagande för lånet 
krävs också att kommunen ska ersättas för detta i form av en borgensavgift. Att det 
behövs en borgensavgift eller räntepåslag utöver den faktiska upplåningskostnaden 
beror på EU-lagstiftningen avseende statsstöd. Det är inte tillåtet att ge offentligt ägda 
företag en konkurrensfördel genom att subventionera deras finansiering. Bolagens 
villkor för finansiering ska vara marknadsmässiga och motsvara den bolagen skulle 
erhålla om de hade varit ett fristående bolag. Vid sidan av EU-lagstiftningen måste 
också skatteverkets regler internprissättning tas i beaktande. Borgensavgiften får 
varken vara för hög eller för låg då det skulle kunna ses som skatteplanering och 
överföring av vinstmedel. Beräkning av borgensavgift måste alltså ske på 
marknadsmässiga grunder.  

Beslutsunderlag 
Ekonomichef Bo-Inge Nilssons tjänsteskrivelse 2020-08-10. 

FFS 9.4 – Reglemente för hantering av kommunens borgensåtagande 

KSAU § 163/2020. 

__________ 
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KS § 146 Dnr 2020/262 

Borgensavgift för kommunens helägda bolag 

FÖRSLAG - Kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige godkänner förslag till borgensavgift för helägda kommunala 
bolag 2020. 

__________ 

Ärendet i korthet 
Söderberg och Partners som upphandlats som finansiell rådgivare till både kommunen 
och de kommunala bolagen har tagit fram en modell för att beräkna borgensavgift 
med hänsyn tagen till respektive bolags finansiella status för att nå en marknadsmässig 
avgift. Modellen används för första gången för budgetåret 2020.  

Borgensavgiften 2020 för Sölvesborgshem fastställs till 0,37 % 

Borgensavgiften 2020 för SEVAB koncernen fastställs till 0,48 % 

Bakgrund 
När en kommun ställer ut lån till ett koncernbolag krävs ett räntepåslag. Om 
koncernbolaget lånar själva och kommunen tecknar ett borgensåtagande för lånet 
krävs också att kommunen ska ersättas för detta i form av en borgensavgift. Att det 
behövs en borgensavgift eller räntepåslag utöver den faktiska upplåningskostnaden 
beror på EU-lagstiftningen avseende statsstöd. Det är inte tillåtet att ge offentligt ägda 
företag en konkurrensfördel genom att subventionera deras finansiering. Bolagens 
villkor för finansiering ska vara marknadsmässiga och motsvara den bolagen skulle 
erhålla om de hade varit ett fristående bolag. Beräkning av borgensavgift måste alltså 
ske på marknadsmässiga grunder. 

Att borgensavgifterna är beräknade enligt modellen gör att kommunen kan känna sig 
trygg med att nivån på borgensavgifterna är marknadsmässiga och därmed svarar upp 
mot EU:s statsstödsregler men att de också håller sig inom den nivå Skatteverket 
accepterar utan att det räknas som förtäckt utdelning. 

 

Beslutsunderlag 
Ekonomichef Bo-Inge Nilssons tjänsteskrivelse 2020-09-16. 

KSAU § 164/2020. 

__________ 
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KS § 147 Dnr 2019/31 

Antagande av detaljplan för Sölvesborg 4:9 
(Malborkplatsen) 

FÖRSLAG - Kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige antar detaljplan för Sölvesborg 4:9, Malborkplatsen. 

__________ 

Ärendet i korthet 
Förslaget till ny detaljplan möjliggör bostadsbebyggelse och centrumverksamhet med 
tillhörande parkering i enlighet med det vinnande tävlingsbidraget i arkitekttävling för 
Hydrotomten. 

Bakgrund 
Kommunstyrelsen beslutade 2018-04-24 inom ramen för tilldelade statliga medel för 
ökat bostadsbyggande att avsätta 500 kkr. för en arkitekttävling och planändring för 
området i fråga, dnr 2017/206. I det av stadsarkitektavdelningen framtagna 
tävlingsprogrammet formuleras att det vinnande förslaget ska ligga till grund för 
arbetet med en ny detaljplan. Användnings- och egenskapsbestämmelser har därför 
utformats så att det vinnande tävlingsförslagets intentioner avseende gestaltning och 
markanvändning inte riskerar gå förlorade. 

Kommunstyrelsen beslutade 2019-03-12 § 31 att ge stadsarkitektavdelningen i 
uppdrag att upprätta en ny detaljplan inom Sölvesborg 4:9 samt del av Sölvesborg 
4:5. 

Byggnadsnämnden beslutade 2019-11-07 § 107 att ett genomförande av planen inte 
bedöms medföra betydande miljöpåverkan och att skicka ut planen på samråd. 
Samråd hölls under tiden 18 november till 9 december 2019. Totalt inkom 22 
yttranden, vilka sammanställdes och kommenteras i bifogad samrådsredogörelse. 

Byggnadsnämnden beslutade 2020-05-14 § 46 att ställa ut planen för granskning. 
Granskningstiden pågick 8 – 30 juni 2020 och totalt 16 yttranden inkom, vilka 
sammanställdes och kommenteras i bifogat granskningsutlåtande. 

Byggnadsnämnden beslutade 2020-08-27 § 69 att godkänna granskningsutlåtandet i 
enlighet med stadsarkitektavdelningens förslag, att godkänna planförslaget och att 
överlämna det till kommunfullmäktige för antagande. 

Beslutsunderlag 
Planarkitekt Anna Ternings tjänsteskrivelse 2020-09-08. 
 
Bilagor 
Barnchecklista 
Plankarta 
Illustrationskarta 
Planbeskrivning 
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Granskningsutlåtande 
Samrådsredogörelse 
Till ärendet hörande utredningar 

KSAU § 165/2020. 

__________ 
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KS § 148 Dnr 2019/322 

Avveckling av Naturvårdsrådet 

FÖRSLAG - Kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar att avveckla naturvårdsrådet med omedelbar verkan och 
att entlediga de valda ledamöter och ersättare. 

__________ 

Yrkande 
Paul Andersson (M): bifall till arbetsutskottets förslag. 
Johanna Beijer (S): avslag till arbetsutskottets förslag. 

Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på yrkandena och finner att kommunstyrelsen bifallit 
Paul Andersson (M) yrkande. 
___________ 
 
Socialdemokraterna (se närvarolista) reserverar sig mot beslutet i ärendet. 
__________ 

Ärendet i korthet 
I ärendet föreslås att naturvårdsrådet avvecklas och att dess ledamöter och ersättare 
entledigas. 

Bakgrund 
Naturvårdsrådet i Sölvesborg har funnits sedan 1 juli 1989, då det inrättades av 
kommunfullmäktige. I beslutet, vilket togs på KFs sammanträde i februari 1989, 
refereras till att det då antagna miljövårdsprogrammet hade pekat ut bildandet av ett 
naturvårdsråd. Förslaget lades fram av det dåvarande Miljö- och hälsoskyddskontoret 
där det hade beretts av ansvarig chef Magnus Bengtsson samt kommunekolog Torgny 
von Wachenfeldt. Kontoret anförde följande: 

Naturvårdsrådet skulle vara ett forum för information, diskussion och samråd mellan 
de natur- och friluftsinriktade organisationerna, lantbrukarna, fiskarna och 
kommunen. Rådet skulle utgöra ett samrådsorgan i naturvårdsfrågor och kunna avge 
yttranden i naturvårdsärenden som remitterats till rådet. Dessutom skulle rådet utan 
föregående remiss kunna följa aktuella naturvårdsfrågor och till vederbörande nämnd 
framföra sina synpunkter. 

Rådet skulle bestå av representanter för kommunstyrelsen, miljö- och 
hälsoskyddsnämnden, byggnadsnämnden och fritidsnämnden. Vidare skulle ingå 
representanter för Naturskyddsföreningen, Friluftsfrämjandet, LRF samt yrkes- 
och/eller fritidsfiskareorganisationerna. 
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Beslutsunderlag 
Utredning om nedläggning av naturvårdsrådet. 
Förtroendeuppdrag i naturvårdsrådet efter valet 2018 
 
KSAU § 166/2020. 
__________ 
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KS § 149 Dnr 2020/261 

Förslag om gratifikation till kommunens medarbetare pga 
arbetet med Covid-19 under 2020 

FÖRSLAG - Kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar att lämna föreslagna gratifikationer till kommunens 
medarbetare för arbetet med Covid-19 under år 2020. Kostnaden om upp till 2 760 
000 kr finansieras genom rörelseresultatet i 2020 års driftsbudget. Kommunchefen 
bemyndigas att besluta om tolkning och tillämpning av gratifikationerna. 
Avrapportering ska ske till Kommunstyrelsen senast 2021-09-30. 

__________ 

Ärendet i korthet 
I ärendet föreslås att kommunen som arbetsgivare ska lämna gratifikationer till 
kommunens medarbetare pga. arbetet med Covid-19 under år 2020. 

Bakgrund 
Pandemin med Covid-19 har inneburit extra påfrestningar, större anspänningar och en 
försvårad arbetsmiljö för alla kommunens medarbetare. Trots detta har det gjorts ett 
mycket gott arbete i kommunens verksamheter samtidigt som smittspridning och 
insjuknande har hållits tillbaka i kommunen. Många anställda har, helt eller delvis, 
och olika tidsrymder, fått nya arbetsuppgifter relaterade till pandemin och 
kommunens arbete med att skydda riskgrupperna, motverka smittspridningen samt 
motverka de negativa konsekvenserna på lokal arbetsmarknad och det lokala 
näringslivet. 

Sölvesborgs kommun uppvisar, till dags datum, länets lägsta antal konstaterat smittade 
(i relation till befolkningen). Detsamma gäller för antalet registrerat avlidna av denna 
orsak. 

De ovan angivna förhållandena i arbetet har under pandemin i särskilt hög grad gällt 
för Omsorgsförvaltningens anställda med restriktioner för anställda och brukare, 
bärande och hanterande av skyddsutrustning, förändringar av arbetsorganisationen 
(ibland med mycket kort anspänningstid) och en allmänt sett mer utsatt arbetsmiljö. 

Av ovan skäl finns det skäl för arbetsgivaren att visa sin uppskattning och tacksamhet 
mot all personals arbete under de angivna omständigheterna. En särskild erkänsla bör 
dock lämnas Omsorgsförvaltningens personal som, typiskt sett, ställts inför de största 
utmaningarna och haft de största påfrestningarna.  

Erkänslan bör avse all personal oavsett anställningens varaktighet men differentieras 
så att de med mer varaktig anställning erhåller den något mer generösa 
gratifikationen.  

Beslutsunderlag 
Kommunchef Lars Ericssons tjänsteskrivelse 2020-09-20. 
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Förslag till gratifikation till kommunens medarbetare i anledning av arbetet med 
Covid-19 under år 2020. 
 
KSAU § 167/2020. 
__________ 
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KS § 150 Dnr 2020/259 

Förslag om tillfälliga nedsättningar av fasta tillsyns- och 
rörliga avgifter inom alkoholhandläggningen 2020 i 
anledning av Covid-19 

FÖRSLAG - Kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar att tillfälligt nedsätta föreslagna fasta tillsynsavgifter för 
år 2019 samt föreslagna rörliga avgifter inom alkoholhandläggningen enligt 
kommunchefens tjänsteskrivelse 2020-09-19. 

__________ 

Ärendet i korthet 
I ärendet föreslås att vissa tillfälligt stoppande avgiftsdebiteringar i anledning av 
pandemin Coviod-19 avseende fasta och ”rörliga” avgifter inom 
alkoholhandläggningen i Västra Blekinge Sölvesborgs del) görs slutliga under de 
angivna tidsrymderna. 

Bakgrund 
Som en följd av pandemin Covid-19 avstannande vissa delar av näringslivet och 
arbetsmarknaden under våren 2020, som i bl a restaurangbranschen och bland övriga 
näringsidkare som har serveringstillstånd enligt alkohollagen. I anledning av detta 
gjordes det, efter samråd mellan de samverkande kommunerna (Karlshamn, 
Olofström och Sölvesborg), en tillfällig åtgärd genom att dels inte debitera de fasta 
tillsynsavgifterna för år 2019 (skulle gjorts under våren 2020), dels att tills vidare från 
mitten av mars månad inte debitera de ”rörliga avgifterna” vid t ex ny ansökan, 
ansökan om ändring av tillstånd, avgift för prov). 

Krisledningsnämnden i Karlshamns kommun (se bilaga 1) har 20/8 fattat följande 
beslut för Karlshamns kommuns del, nu när situationen stabiliserats sig i de aktuella 
branscherna: 

”Krisledningsnämndens beslut 

att återuppta debiteringen av ansökningsavgifter för serveringstillstånd från och med 
2020-10-16, samt 

att inte debitera de uppskjutna tillsynsavgifterna för 2019. 

Sammanfattning 

Krisledningsnämnden beslutade 2020-03-20, § 4, att anta ett åtgärdspaket som bland 
annat innehöll ett uppdrag rörande översyn av avgifter för serveringstillstånd. Detta 
för att minimera avgifterna i syfte att skapa lättnader för det lokala näringslivet med 
anledning av de ekonomiska effekterna av coronapandemin. 

Med anledning av ovanstående upphörde debiteringen av ansökningsavgifter efter 
2020-03-20 och debiteringen av tillsynsavgifterna för 2019 sköts upp från samma 
datum. 
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Det kan nu konstateras att läget för restaurangnäringen har förbättrats. 
Turisttillströmningen har under sommaren varit god och krögarnas ekonomiska 
förutsättningar har förbättrats. Mot bakgrund av detta föreslås att debiteringen av 
ansökningsavgifter för serveringstillstånd återupptas från och med 2020-10-16. 
Debiteringen av de uppskjutna tillsynsavgifterna föreslås påbörjas från och med 
samma datum”. 

Beslutsunderlag 
Kommunchef Lars Ericssons tjänsteskrivelse 2020-09-19. 
Beslut i Karlshamns kommuns Krisledningsnämnd 2020-08-20 i ärendet. 
 
KSAU § 168/2020. 
__________ 
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KS § 151 Dnr 2020/260 

Ny huvudstation för Räddningstjänsten Västra Blekinge 

FÖRSLAG - Kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar enligt förslaget till ny huvudstation för 
Räddningstjänsten Västra Blekinge enligt kommunchefens tjänsteskrivelse 2020-09-
19.  

Beslutet förutsätter likalydande beslut av övriga medlemskommuner i förbundet. 

__________ 

Ärendet i korthet 
I ärendet föreslås att Sölvesborgs kommun, som medlemskommun i 
Räddningstjänstförbundet Västra Blekinge, åtar sig att finansiera sin den av utökade 
hyreskostnader för förbundets huvudstation i Karlshamn. Kostnadsökningen beräknas 
infalla fr.o.m. år 2023. 

Bakgrund 
Karlshamns kommun genomförde under 2016 ett antal utredningar som visar att en 
ny brandstation behöver byggas och ska ersätta befintlig brandstationen som idag 
ligger i Tubbaryd i Karlshamn. Den nya stationen ska vara Räddningstjänsten Västra 
Blekinges huvudstation. I projektet ryms även ett övningsfält och en 
minigymnastiksal. 

Karlshamns kommun avsatte projekteringsmedel för en ny brandstation redan 2017 
och genomförde en partneringupphandling 2018 som omfattade den aktuella 
brandstationen. Karlshamns kommun har sedan hösten 2018 arbetat med projektet i 
partnering med projektering och i samverkan med MSB. Kommunen arbetar parallellt 
med en ny detaljplan för brandstationen vid Oljehamnsvägen, del av fastighet 
Karlshamn 6:5. Läget har bedömts vara ändamålsenligt för uppförande av den nya 
brandstationen. Detaljplanen beräknas vara klar vid årsskiftet 2020/2021. 
Kommunens avsikt är att köpa fastigheten där det är tänkt att brandstationen ska 
uppföras. För projektets genomförande krävs givetvis också att detaljplanen vinner 
laga kraft och att marköverlåtelsen sker. 

Beslutsunderlag 
Kommunchef Lars Ericssons tjänsteskrivelse 2020-09-19. 

KSAU § 169/2020. 

__________ 
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KS § 152 Dnr 2020/162 

Förslag till ombildning av Visit Blekinge 

FÖRSLAG - Kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar enligt förslaget till ombildning av Visit Blekinge för 
Sölvesborgs kommun enligt kommunchefens tjänsteskrivelse 2020-09-19. 

Beslutet förutsätter likalydande beslut av övriga medlemskommuner i förbundet.  

__________ 

Yrkande 
Paul Andersson (M): bifall till arbetsutskottets förslag. 
Johanna (S): bifall till arbetsutskottet men med ändringsyrkande enligt bilaga. 

Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på yrkandena och finner att kommunstyrelsen bifallit 
Paul Andersson (M) yrkandet. 

__________ 

På grund av jäv deltog inte Robert Lindén (SD), Viveka Olofsson (S) och Willy 
Söderdahl(V) i handläggningen. 
__________ 

Socialdemokraterna (se närvarolista) reserverar sig mot beslutet i ärendet. 

__________ 

Ärendet i korthet 
I ärendet föreslås en ny modell för ägarförhållanden och finansiering av VISIT 
Blekinge AB, att gälla fr.o.m. 2021-01-01. 

Beslutsunderlag 
Kommunchef Lars Ericssons tjänsteskrivelse 2020-09-19. 

Bilaga 1  Överlåtelseavtal och övrig finansiering Visit Blekinge AB 

Bilaga 2 Aktieägaravtal avseende Visit Blekinge AB 

Bilaga 2.1 Uppdrag och styrmodell mm 

Bilaga 3 Bolagsordning för Visit Blekinge AB 

Bilaga 4  Förslag till Ägardirektiv till Visit Blekinge AB 

Bilaga 5 Protokoll från Regionala samverkansrådet 2020-05-07 
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KSAU § 170/2020. 

__________ 
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2020-10-06 

Kommunstyrelsen 

Ärende nr 27 ”Förslag till ombildning av Visit Blekinge” 

Ändringsyrkande aktieägaravtal punkt 4.2 

Socialdemokraterna yrkar att den föreslagna lydelsen ändras till följande lydelse: 

”Region Blekinge och Blekinges kommuner utser tillsammans tio (10) ordinarie ledamöter 
och två (2) ersättare. Av dessa utser Region Blekinge fem (5) ordinarie ledamöter och en 
(1) ersättare. Blekinges kommuner utser mellan sig fem (5) ordinarie ledamöter och en (1) 
ersättare. Ledamöterna och ersättare utses i kretsen av politiker i ledande ställning som 
har mandat att företräda Regionen respektive kommunerna i för bolaget relevanta 
frågor.” 

Socialdemokraterna i Sölvesborg
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KS § 153 Dnr 2020/222 

Förslag till nedsättning av fasta avgifter för tillsyn inom 
Miljöförbundet 2020 (covid19) 

FÖRSLAG - Kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige godkänner förslaget till nedsättning av fasta avgifter för tillsyn 
inom Miljöförbundet Blekinge Väst i anledning av Covid-19 år 2020 enligt 
kommunchefens tjänsteskrivelse 2020-09-19. 

__________ 

Ärendet i korthet 
I ärendet föreslås att fasta tillsavgifter för år 2020, inom vissa sakområden och för 
företag i vissa branscher, tillfälligtvis nedsätts till noll pga. pandemin Coviod-19. 

Bakgrund 
Med anledning av de befarade konsekvenserna av pandemin Covid -19 bestämdes att 
senarelägga fakturering för tillsyn och kontroll inom Miljöförbundets 
verksamhetsområden till tidigast 1 september 20202. Detta för att ge företagen respit 
med betalning och för att medlemskommunerna skulle kunna besluta om eventuell 
sänkning av den årliga avgiften. Beslut som generellt påverkar taxornas storlek kan 
bara fattas av fullmäktige i respektive medlemskommun.  

Vissa branscher har drabbats hårdare än andra av pandemin och de restriktioner som 
införts. Även inom branscher så varierar påverkan.  

Ramen för de beslut som en kommun får fatta utgår ifrån grundlag och kommunallag. 
En av de grundläggande principerna är att alla ska behandlas lika och att de skillnader 
som görs ska vara sakliga och objektiva.  

När det gäller att reglera avgifterna så behöver särskild hänsyn tas till kontroll utifrån 
Livsmedelslagstiftningen då den grundas på EU-rätt (EU:s kontrollförordning) och har 
särskilda krav på finansieringen av kontrollverksamheten.  

Kommunfullmäktige kan besluta om att ändra taxan för vissa verksamheter. 
Retroaktiva beslut som är gynnande kan genomföras. När det gäller kontroller enligt 
livsmedelslagen så tittar Sveriges Kommuner och Regioner nu på frågan och kommer 
att återkomma med vad kommuner får göra gällande avgiften för 2020 med hänsyn 
till pågående pandemi. Kommunchef i Olofström har varit i kontakt med SKR och 
diskuterat livsmedelstaxan, för kretsen medlemskommuner i det aktuella förbundet. 
De har inte haft möjlighet att utreda ytterligare men planerar att göra det. 

Vid ett nytt taxebeslut så behöver finansiering beaktas i beslutet. 

Livsmedelslagstiftning 

”Det är upp till varje enskild kontrollmyndighet att fatta beslut om en avgift ska tas 
ut. Vissa avgifter är obligatoriska, exempelvis avgifter som rör kontroller på slakterier. 
När det gäller butiker, caféer, restauranger och andra verksamheter som kommunerna 
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kontrollerar så har Livsmedelsverket gått ut med följande rekommendation under 
rådande läge: 

 I dagsläget finns anledning att avvakta fakturering/att medge anstånd med 
betalning av utskickade fakturor 

 Längre fram kan det uppstå en situation där det är lämpligt att helt eller delvis 
efterskänka avgiften. Beslut om detta fattas dock av varje enskild 
kontrollmyndighet. 10 § i förordning (2006:1166) om avgifter för offentlig 
kontroll av livsmedel och vissa jordbruksprodukter gör det möjligt att sätta 
ned avgiften vid särskilda skäl.” 

10 §   Om det finns särskilda skäl får kontrollmyndigheten sätta ned eller efterskänka 
avgiften (livsmedelslagen). 

Finansiering 

Miljöförbundets verksamhet finansieras av en kombination av avgift från 
medlemskommunerna och intäkter utifrån av kommunfullmäktige beslutad taxa.  

Inspektioner har gjorts och görs nu av Miljöförbundet men efter riskbedömning. Dock 
kommer inte antalet inspektioner som genomförs under 2020 att komma upp i ett 
normalläge för förbundet. Tid har i stället behövt läggas på tillsyn enligt lagen 
(2020:1896) om tillfälliga smittskyddsåtgärder på serveringsställen.  

Hur gör andra kommuner? 

Miljöförbundet har varit i kontakt med några andra kommuner för jämförelse: 

 

Kommun Avgift – nedsättning Anstånd 

Tingsryd Faktura skickas ut Vid förfrågan 

Älmhult Faktura skickas ut Vid förfrågan 

Markaryd Faktura skickas ut Vid förfrågan och beviljas om inte 
tidigare betalningsanmärkning 

Ljungby Kommer att skicka ut faktura årsavgift Vid förfrågan 

Alvesta Faktura skickas ut Vid förfrågan 

Växjö Faktura skickas ut. Betalar sannolikt 
tillbaka årsavgift till de som betalat men 
inte får tillsyn. 

Vid förfrågan 

Karlskrona  Tar inte årlig avgift för krisdrabbade företag 
inom livsmedel och hälsoskydd.  

Vid förfrågan 

Ronneby Ingen årlig avgift faktureras.   

Bromölla Tar ut årliga avgifter. Generellt förlängd betalningstid till 
90 dagar. 
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Beslutsunderlag 
Kommunchef Lars Ericssons tjänsteskrivelse 2020-09-19. 

PM om tillsynsavgifter i Miljöförbundet april 2020 (kunskapsunderlag) 

KSAU § 171/2020. 

__________ 
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KS § 154 Dnr 2020/165 

Delårsrapport per den 31 augusti 2020; Sölvesborgs 
kommun 

FÖRSLAG - Kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna delårsrapport per den 31 augusti 2020 
inklusive bokslutsprognos 2020 för Sölvesborgs kommun. 

__________ 

Ärendet i korthet 
Ekonomikontoret har sammanställt förslag till delårsrapport för Sölvesborgs kommun 
för perioden januari till augusti 2020 inklusive bokslutsprognos för helåret 2020. 
 
Delårsrapporten visar ett resultat för perioden på 57 mkr och ett prognostiserat 
årsresultat med 40 mkr.  

Beslutsunderlag 
Ekonomikontorets delårsrapport. 

KSAU § 172/2020. 

__________ 

72



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 

1(1) 
Sammanträdesdatum 

2020-10-06 
 

 

 

Kommunstyrelsen   

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

KS § 155 Dnr 2020/256 

Delårsrapport per den 31 augusti 2020; Sölvesborgs 
kommunkoncern 

FÖRSLAG - Kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna delårsrapport per den 31 augusti 2020 för 
Sölvesborgs Kommunkoncern.  
__________ 

Ärendet i korthet 
Ekonomikontoret har sammanställt delårsrapport 2 för perioden januari – augusti 
2020 för Sölvesborgs Kommunkoncern. 
 
Delårsrapport 2 för kommunkoncernen visa per den 31 augusti ett resultat på 79 mkr.  

Beslutsunderlag 
Ekonomikontoret, Delårsrapport 2; Sölvesborgs kommunkoncern. 

KSAU § 173/2020. 

__________ 
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KS § 156 Dnr 2019/187 

Kompletteringsbudget 2 - 2020 

FÖRSLAG - Kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige godkänner förslag till kompletteringsbudget 2, 2020 samt 
att inom ramen för KB 2 bevilja budgetmedel om 300 tkr för borttagning av 
farthinder på Sölvevägen. 
__________ 

Ärendet i korthet 
Ekonomikontoret har sammanställt kompletteringsbudget 2/2020 per den 1 
september 2020. Till kompletteringsbudgeten har fogats ny resultat- och 
kassaflödesbudget. Nytt resultat efter förslag till kompletteringsbudget 2 blir 
25 595 tkr. 

Beslutsunderlag 
Ekonomikontorets kompletteringsbudget 2, 2020.  
 
KSAU § 174/2020. 
__________ 
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KS § 157 Dnr 2020/250 

Återbetalning av förlagslån och inbetalning av 
kapitalinsats till Kommuninvest Ekonomisk förening 

FÖRSLAG - Kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar om återbetalning av förlagslån och inbetalning av 
kapitalinsats till Kommuninvest Ekonomisk förening enligt ekonomichefens förslag i 
tjänsteskrivelse 2020-09-15. 

__________ 

Ärendet i korthet 
Återbetalning av förlagslån då regeländringar gör att det befintliga förlagslånet (3 mkr) 
till Kommuninvest inte längre räknas in i kapitalbasen, vilket innebär att det inte 
längre fyller den tänkta funktionen att bidra till kapitaliseringen av Kommuninvest. 
Förlagslånen återbetalas till medlemmarna och används som en delbetalning av 
kapitalinsatsen. Vid föreningsstämman 2020 beslutades om ändring av stadgarna till 
en nivå på kapitalinsatsen i form av obligatorisk medlemsinsats att gälla för samtliga 
medlemmar. Den nya nivån uppgår till 1 300 kr per invånare, vilket samtliga 
medlemmar ska ha uppnått vid utgången av 2024. 

Beslutsunderlag 
Ekonomichef Bo-Inge Nilssons tjänsteskrivelse 2020-09-15. 

KSAU § 174/2020. 

__________ 
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KS § 158 Dnr 2020/1 

Anmälan av Delegationsbeslut 

BESLUT 
Anmälningarna läggs till handlingarna. 

__________ 

Anmälningar 
1. Delegationsbeslut enligt bilaga 
 
2. Delegationsbeslut fattade vid personalutskottet 10 september2020: 
§ 15/2020 – Feriearbete för ungdomar 2020 
§ 16/2020 – Överenskommelse om Kompetens- och omställningsavtal, 

KOM-KR m.m. 
§ 17/2020 - Riktlinjer fr bedömning av bisyssla 
§ 18/2020 – Språkkompetens vid rekrytering 
§ 19/2020 - Sammanträdestider 2021. 

 

__________ 
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Utskriftsdatum: Utskriven av: Monica Andersson2020-09-30

Delegeringsbeslut

Diarieenhet:

Beslutsinstans:

Sammanträdesdatum:

Kommunstyrelsen

Kommunstyrelsen

Sekretess: Visas ej

2020-10-06

Kategori: Alla

Beslutsfattare: Alla

Id Beskrivning Paragraf

Datum Avsändare/Mottagare Beslutsfattare

Ärendenummer Ärendemening Kategori

Ansvarig

2020.2491 Delegationsbeslut - ändring i permanent 
serveringstillstånd; MJMJ Kafé & Pizza

  §

2020-09-25  

KSKLK 2020/168 Ansökan om permanent säsongstillstånd för MJMJ 
kafé & pizza AB; Hamngatan

Louise  Erixon

Sidan  1 av 1
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KS § 159 Dnr 2020/2 

Meddelande 

BESLUT 
Meddelandena läggs till handlingarna. 

__________ 

Meddelande 
1.     
  
Samverkansnämnden i Blekinge, protokoll 2020-08-28. 

2.     
Stadsarkitektavdelningen, samråd, Detaljplan för Stiby 31:2, 31:6 och (del av) 
9:87, Hällevik, Sölvesborgs kommun. 

3. 
VMAB, protokoll från styrelsemöte 2020-08-27. 

4. 
Stadsarkitektavdelningen 2020-09-03- Samråd – Detaljplan för Stiby 31:2,31:6 
och (del av) 9:87, Hällevik, Sölvesborgs kommun. 

5.   2020.2500 
Miljöprövningsdelegationen, Länsstyrelsen Skåne, Beslut 2020-09-24 till 
Sveriges Stärkelseproducenter föreningen u.p.a avseende förlängning av 
prövotid. 

6. 
Cirkulär från SKL: 
https://skl.se/tjanster/merfranskl/cirkular/allacirkular.16226.html 
 

 Sänkt premie för TGL-KL 2021/20:38 
 Budgetpropositionen för 2021 och Höständringsbudgeten för 

2020/20:37 
 Överenskommelse om semesterlönegrundande frånvaro vid frånvaro 

med viss ersättning till riskgrupper under coronapandemin/20:36 
 Förlängning av överenskommelse om undantag från 

överläggningsskyldigheten enligt PAN vid avstängning som görs i syfte 
att förhindra spridning av Covid-19. /20:35 

 Förlängning av överenskommelse om undantag från 
överläggningsskyldigheten vid avstängning enligt BEA- och BAL-avtalen 
samt BUI T, i syfte att förhindra spridning av Covid-19/20:34 

 Förlängning av överenskommelse om undantag från 
överläggningsskyldigheten vid avstängning i syfte att förhindra 
spridning av Covid-19/20:33 
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 Budgetförutsättningar för åren 2020–2023 / 20:32 
__________ 
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